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نگاه

به یاد عباس شیبانی؛
او که سیاست را با بازرگان شروع 

کرد و به احمدی نژاد رسید

در معرفی دکتر شیبانی اکتفا به عنوان عضو پیشین 
مجلس وشــورای شهر گویا نیســت. زیرا او را باید با 
سابقۀ محاکمه و محکومیت در دادگاه تاریخی سران 
نهضت آزادی در سال 42، عضویت در شورای انقلاب 
در ســال 57، خبرگان قانون اساســی و البته وزارت 
نامربوط با تخصص کشاورزی در سال 58 و همچنین 
کاندیداتوری هــای صــوری در رقابت با محمد علی 
رجایی و هاشــمی رفسنجانی در سال های ۶۰ و ۶8 
و ناگاه همکاری با ائتلاف ناشــناخته آبادگران در 2۰ 
سال قبل شــناخت و این آخری بر یک عمر زندگی 
سیاسی او ســایه انداخت چون خواسته یا ناخواسته 
باعث شد احمدی نژاد شــهردار شود و از آن سکوی 
ریاست جمهوری بسازد تا مردی که در آغاز دهه 4۰ 
با بازرگان وطالقانی و سحابی شروع کرده بود در آغاز 

دهه 8۰ به محمود احمدی نژاد برسد...
  چند اتفاقی که زندگی دکتر شیبانی را متفاوت و متمایز 

کرد:
  1. بعد از اســتعفای دولت موقت به ریاســت مهندس 
بازرگان چون کشور نه مجلس داشت نه رییس جمهوری 
به جای تعیین یک دولــت موقت دیگر  با فرمان رهبر 
انقلاب، شورای انقلاب تا تشکیل مجلس و دولت جدید 
عهده دار قوۀ اجرایی هم شــد یعنی شورای انقلاب هم 
دولت بود و  هم مجلس. برخی اعضای شورا وزیر شدند: 
بنی صدر وزیر اقتصاد، هاشــمی رفسنجانی سرپرست 
وزارت کشور و بعد مهدوی کنی وزیر آن و قطب زاده وزیر 
خارجه. در همین دولت شورای انقلاب دکتر شیبانی هم 
وزیر شد منتها نه وزیر بهداری یا یک وزیر یک وزارتخانۀ 
سیاسی و در حالی که پزشک بود وزیر کشاورزی شد و 
این عجیب ترین اتفاق در تاریخ وزارت کشاورزی و زندگی 

خود اوست!
   از قضا دوران وزارت او در ســاختمان شیشه ای بسیار 
هم پر سر و صدا شد اما نه به خاطر اقدامات و تصمیمات 
خودش که به ســبب انتصاب رضا اصفهانی به معاونت 
وزارت کشــاورزی و بحث واگذاری زمیــن که هر قدر 
حمایت کشاورزان را در پی داشت )تا جایی که روزی با 
بیل در بلوار کشاورز در پشتیبانی از او تظاهرات کردند( 
مخالفت برخی مراجع را برانگیخت و گفتند بوی اقدامات 
مارکسیســتی را استشــمام می کنند در حالی که رضا 
اصفهانی به عنوان اقتصاددانی مســلمان و فردی بسیار 

متعبد و از نمونه های عملی زهد و تقوا شهرت داشت.
   )در کارنامه اجرایی او به ریاســت دانشــگاه تهران نیز 
می توان اشــاره کرد منتها در ســال های ۶1 و ۶2 که 
دانشــگاه ها تعطیل بود ولی برای بازگشایی هم کوشید 

ادامه در صفحه

ارتفاعات جنوبی مشهد
 را حفظ کنید
مشهدی ها در دیدار با رییس سازمان حفاظت محیط زیست درخواست کردند؛
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 رئیس سابق سازمان اطلاعات سپاه:

در موضوع حجاب باید از فاز هیجانی خارج شویم
حســین طائب رئیس ســابق سازمان 
اطلاعات سپاه گفت: در موضوع حجاب 
باید امروز از فاز هیجانی خارج شویم و 
بعد در ابعاد مختلف این موضوع دنبال 
شود. روش های گذشته همچون گشت 
ارشاد جواب نمی دهد و باید بررسی های 

لازم صورت گیرد.
حسین طائب در نشست تبیینی بصیرتی 
اســاتید بسیجی حوزه علمیه قم که در 
ســالن همایش های مرکــز فقهی ائمه 
اطهار)ع( قم برگزار شد، گفت: دو برآورد 
نسبت به فتنه اخیر وجود دارد؛ نخستین 
برآورد آمریکایی ها این است که با توجه به 
فشارهای اعمال شده بر انقلاب اسلامی، 
یک اغتشاش داخلی می تواند ضربه نهایی 
به انقلاب اسلامی باشد که این حرکت 

آمریکایی ها آفندی است.
مشــاور فرمانده سپاه پاســداران ادامه 
داد: بــرآورد دوم این اســت که روند 
آمریکایی ها نزولی و روند انقلاب اسلامی 
صعودی است و به همین دلیل آمریکا 
برای جلوگیری از روند صعودی مجبور 
به عملیات پدافندی و ایجاد اغتشاشات 
شده است که این فرضیه با استفاده از 

اسناد آمریکایی قابل اثبات است.
رئیس سابق ســازمان اطلاعات سپاه 
افزایش قدرت انقلاب اســلامی، مطرح 
شــدن ایران به عنــوان بازیگر در نظم 
نوین جهانی و انسجام حاکمیتی را سه 
عنصر برای صعودی بودن روند انقلاب 
اسلامی دانست و افزود: پس از فروپاشی 
شوروی، آمریکایی ها تلاش کردند جهان 
را به ســمت تک مدیریتــی به همراه 
پیشــرفت بدون دخالت دین حرکت 
دهند اما انقلاب اسلامی در تلاش است 
که جهان را به سمت پیشرفت بر اساس 
مبانی دین خدا حرکت دهد که اکنون 

بیش از ۳۰ سال این تقابل وجود دارد.
وی محاصــره کردن اقتصــادی و دو 

گانه سازی درون حکومت را از شیوه های 
مبارزاتی آمریکا دانست و گفت : این دو 
گانه سازی می تواند افرادی را بر سر کار 
آورد که در حرکت حکومت اســلامی 
تغییر رفتار صورت گیرد به گونه ای که 
انقلاب به اهدافش دست پیدا نکند که 

در این قســمت نیز نتوانستند ایران را 
مهار کنند.

مشــاور فرمانده ســپاه اضافه کرد: به 
دلیل اینکه ایران دارای بحران آب است 
آمریکایی ها تلاش کردند ایران در مقابل 
فروش نفت، آب یا غــذا وارد کند و از 
سوی کســی که باید دوگانگی را اجرا 
می کرد گفته شــد اگر آب، هوا و غذا 

می خواهید باید دم کدخدا را ببینیم.
رئیس سابق ســازمان اطلاعات سپاه 
تنش آبی را از مشــکلات دیگر کشور 

دانســت و اضافه کرد: امسال بدترین 
سال آبی در 5۳ سال گذشته است اما 
دولت از طریق چندین کانال از دریای 
خلیج فارس و عمان آب به کشور وارد 
کرد و از سوی دیگر آب شرب، صنعتی 
و کشاورزی را تفکیک و به اصلاح شبکه 

توزیع آب پرداخت.
طائب افزود: آمریکا با اسرائیل هماهنگ 
کرده بود تا در ایران ناامنی ایجاد کنند 
و در مهرماه اغتشاشات انجام دهند تا در 
اول مهرماه ایران ضعیف شود و با امتیاز 
دادن به برجام برگردد اما دو حادثه این 
کار را به هم زد، نخســت اینکه روسیه 
نقشه را فهمید و زودتر به اوکراین حمله 
کرد؛ دوم اینکه دولت بنت  )نخســت 

وزیر اسرائیل( سقوط کرد.
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با بیان اینکه جنــگ امنیتی با جنگ 
ترکیبی متفاوت اســت، اظهار کرد: در 
جنگ ترکیبی سه دسته نیروی دارای 
خشــونت، مزدور و هیجانی مشاهده 
می شود که باید بتوان هر سه دسته را 
کنترل کرد و اگر دادگاه به موقع برگزار 
شود موفق خواهد بود زیرا دادگاه دارای 
سه هدف مجازات جانی، ایجاد خشم و 
ترس برای دیگران یا بازدارندگی و ایجاد 
اقتــدار در جامعه اســت که در جنگ 
ترکیبــی اگر دادگاه زود برگزار شــود 

براندازها را جمع می کند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با 
اشاره به ضرورت تقویت پیام رسان های 
داخلی و راه اندازی اینترنت ملی اظهار 
داشــت: امروز وزارت ارتباطات تلاش 
دارد تا فیبر نوری را به خانه ها برســاند 
تا اینترنت را با ســرعت بالا در اختیار 
مــردم قرار دهد.طائب عنوان داشــت: 
معاونــت پرورشــی را در دولت قبل از 
آموزش و پرورش حذف شــد و این امر 
تبعات خوبی برای کشور نداشت و این 
موضوعات را رهبر معظم انقلاب تذکر 
می دادند اما قدرت در دست دولت بود و 

سیاست خود را دنبال می کرد.
او با اشــاره موضوع رعایت حجاب در 
کشور گفت: در این موضوع باید امروز 
از فاز هیجانی خارج شویم و بعد در ابعاد 
مختلف این موضوع دنبال شود و دولت 
اسلامی نمی تواند در موضوعاتی همانند 
حجاب و امر به معروف بی توجه باشد اما 
روش های گذشته همچون گشت ارشاد 
جواب نمی دهد و باید بررسی های لازم 

صورت گیرد.
طائب ادامه داد: امروز در فضای امنیتی 
نمی توان ابعاد مختلف موضوع حجاب 
را دنبال کرد و دشــمن به دنبال ایجاد 
دوگانگی در جامعه اســت و می خواهد 

جامعه با هم درگیر شوند.

»دو حادثه نقشه آمریکا را برای ضعیف کردن ایران با اغتشاشات در 
مهرماه و دادن امتیاز و برگشتن به برجام بر هم زد، 1- روسیه نقشه 
را فهمید و زودتر به اوکراین حمله کرد؛ 2- دولت بنت )نخست وزیر 

اسرائیل( سقوط کرد«.

,,

پزشکیان: یک قانون نوشتیم، اما یک جور دیگر عمل می کنیم
نماینده مردم تبریز گفت: وقتی مردم 
در جنبه های مختلف زندگی با مشکل 
مواجه اند، معیشت شان از یک سو دچار 
مشــکل اســت و در تنگنا هستند و از 
ســوی دیگر با مشکلات و بحران هایی 
مانند آلودگی هوا یا معضلات زیســت 

محیطــی مواجه اند طبیعی اســت که 
نسبت به عملکرد های نادرست و اشتباه 
نماینده مردم  واکنش نشان می دهند. 
تبریز در مجلس گفت: مشکل اینجاست 
که ما یک قانون نوشــتیم، اما یک کار 
دیگــر و یک جور دیگر عمل می کنیم. 

اشتباهات ماست که باعث شده جامعه 
به التهاب افتاده اســت، اگر ما درست 
عمــل می کردیم امکان نداشــت این 
اتفاقات رقم بخورد.  مسعود پزشکیان 
در گفتگو با ایلنا، گفت: ببینید مشکلی 

که وجود دارد، اجرای قانون است. 

عضو خبرگان رهبری:  تا 10 سال دیگر، نظام »دولت و ملت« فرو می پاشد

انقلاب اسلامی زیر پوست جامعه جهانی 
پیشرفت های شــگرفی کرده است و به 
نقطه پیروزی خود نزدیک شده به گونه ای 
که نظم و ســاختارهای موجود جهانی و 
لیبرال دموکراســی را دچار تزلزل کرده 

است.
سیدمحمدمهدی میرباقری عضو مجلس 
خبرگان رهبری گفت: انقلاب اســلامی 
در جهان، خودآگاهــی ایجاد کرده و کار 
به جایی رســیده که تمدن غرب و نظم 
آن در آستانه فروپاشی قرار گرفته است. 
غرب سعی می کند با ایجاد موانعی همانند 
جنگ و تحریم، جلو انقلاب اســلامی را 

بگیرد و آخرینش، هم همین جنگ شناختی است 
به گزارش فارس، میرباقــری در هفدهمین همایش 
کشوری ستاد فرهنگی فجر انقلاب اسلامی که روز پنج 
شنبه با حضور جمعی از سرشاخه ها و فعالان فرهنگی 
سراسر کشور در مجتمع یاوران مهدی )عج( قم برگزار 
شــد، اظهار کرد: در اینکه در آســتانه یک تحول در 
مقیاس جهانی قرار داریم بین اندیشــمندان داخلی و 
خارجی اختلاف نظری وجود ندارد. بنابراین باید برای 

نقش آفرینی در آینده جهان آماده شویم.
وی با اشــاره به اینکه در خصــوص این تحول بزرگ 
تحلیل های متفاوتی و جود دارد اظهار کرد: قرائتی که 
رهبر انقلاب از این تحولات دارند این  است که انقلاب 
اسلامی زیر پوست جامعه جهانی پیشرفت های شگرفی 
کرده اســت و به نقطه پیروزی خود نزدیک شده به 

گونه ای که نظم و ساختارهای موجود جهانی و لیبرال 
دموکراسی را دچار تزلزل کرده است.

عضو مجلــس خبرگان رهبری گفــت: ما در مرحله 
تدوین قانون جدید برای جهان هستیم و باید خود را 
برای تدوین این قانون مهیا کنیم و سهم و تاثیر جدی 
داشته باشیم و فضا را برای نقش آفرینی بیشتر آماده 

کنیم.
میرباقری گفت: بحث و ســوالی که هم اکنون مطرح 
است این است که تمدن جدید غرب که الان موجود 
است، دارد تعارضات خود را حل می کند و در یک شکل 
پیچیده تری می خواهد خودش را سامان دهد، یا اینکه 
این تمدن در حال فروپاشی است؟ مدرنیته در تلاش 
است تعارضات درونی خود را حل نمایند که مهمترین 

آن ها انقلاب اسلامی و آثار آن در سطح جهانی است.
پیش بینی آن ها این اســت که تا 1۰ سال دیگر نظام 

موجــود دولت و ملت دچار فروپاشــی 
خواهد شدو برای دستیابی به این هدف، 
جنگ های بزرگی ایجاد خواهند کرد تا 
نقش آفرینان مخالف ایده خود را حذف 

نمایند.
عضــو مجلس خبرگان رهبــری افزود: 
انقلاب اســلامی در جهان، خودآگاهی 
ایجاد کرده و کار به جایی رســیده که 
تمدن غرب و نظم آن در آستانه فروپاشی 
قرار گرفته اســت. غرب سعی می کند با 
ایجاد موانعی همانند جنگ و تحریم، جلو 
انقلاب اسلامی را بگیرد و آخرینش، هم 

همین جنگ شناختی است.
تحلیلگران غربــی، فتنه جدید را پایــان کار انقلاب 
اسلامی تلقی می کردند ولی مایوس شدند. تمدن غرب، 
چین و روسیه را رقیب خود می داند؛ اما انقلاب اسلامی 
را بدیل و جایگزین خود می داند و ســعی می کند با 
هژمونی رسانه ای تاثیر انقلاب اسلامی را کمرنگ جلوه 

دهد.
غربگراهــا می گویند که بیخود تــلاش می کنید. در 
نهایت، غربی ها بر شــرایط فایق می آیند و باید برای 
گذر از این چالش با غربی ها کنار بیاییم. اما حضرت آقا 
نظرشان این است که ما در مرحله گذاریم و با عبور از 
این چالش به سمت عصر ظهور در حرکتیم و باید برای 
این مرحله قانون اساسی جهانی را مبتنی بر عقلانیت 
و معنویت تدوین کنیم و دراین زمینه کارآمدی خود 

را نشان دهیم.

و اواخر دوره او با گشایش مقارن شد(.
   2. نامه سرگشــادۀ دکتر شیبانی به مهندس بازرگان در مخالفت با 
دیدگاه های رییس و مراد سابق در قبال جنگ و ولایت فقیه و روحانیت 
پاســخ مفصل مهندس بازرگان از اسناد درخشان تاریخ معاصر است و 
مخاطبان را به مطالعۀ متن کامل آن با عنوان »دو دیدگاه دربارۀ آزادی« 
ارجاع می دهم که نشــان می دهد بسیاری از اختلاف ها و منازعات رو 
به تزاید امروز  ریشــه در همین دو نوع نگاه دارد و به مرور زمان مدام 

بیشتر شده است.
    ۳. او دوبار کاندیدای ریاســت جمهوری شــد اما نــه برای این که 
رییس جمهور شود بلکه برای این که دیگری رییس جمهوری شود! این 
گزاره تناقض آمیز جلوه می کند ولی عین واقعیت اســت چون می توان 
حدس زد دکتر شــیبانی در هر دو نوبت ) مــرداد ۶۰ و مرداد ۶8( به 
خودش رأی نداده و به رقیب صوری ) رجایی و هاشمی( باشد! زیرا پس 
از عزل بنی صدر از ریاست جمهوری و با تغییر فضای سیاسی در انتخابات 
مرداد 1۳۶۰ نظام بر سر ریاست جمهوری محمد علی رجایی نخست وزیر 
وقت به اجماع رسیده بود و رقابت درون ساختاری پس از حذف لیبرال ها 
برای کسب نخست وزیری بود و نه مقام ریاست جمهوری که قبل از ۶8 
و حذف نخســت وزیر اختیار زیادی نداشت. از این رو سه نفر به عنوان 
کاندیدای دیگر با رجایی رقابت کردند: حبیب الله عسگر اولادی، سید علی 
اکبر پرورش و عباس شیبانی. هر چند حضور یک نفر هم به عنوان رقیب 
کافی بود اما فضای ترور نگرانی ایجاد کرده بود و اتفاقا عسگراولادی هم 
ترور شــد اگرچه جان به در برد. 8 سال بعد هم باز دکتر شیبانی نامزد 
شد و این بار هم باز در واقع صوری بود چون ریاست جمهوری هاشمی 
رفسنجانی قطعی شده بود ولی انتخابات ریاست جمهوری را با یک نفر 
نمی شود برگزار کرد و شیبانی فداکاری کرد و کاندیدا شد و البته قاعدتا 
به هاشــمی رفسنجانی رأی داد! با این تفاوت که رقبای بالقوۀ هاشمی 

پیشاپیش و به شیوۀ 14۰۰ حذف نشده بودند و خود نیامدند.
    این رویکردها در دورانی بود که مهندس بازرگان زنده بود و قاعدتا از 
این که یار پیشین از آنها گسسته و به رقیب پیوسته نمی توانست خرسند 
باشــد و نبود تا ببیند که بعدتر از هاشمی هم فاصله گرفت و به جرگۀ 

منتقدان او پیوست.
     دکتر شیبانی البته در چند دورۀ مجلس حضوری مستمر و بسیار 
منظم داشت هر چند که تذکرها و مخالفت های او به امور کلان مربوط 
نبود و مشــهور اســت که بیشتر دغدغۀ اســراف دارد آن هم نه برای 
ریخت و پاش های کلان بلکه امور خُرد مانند بحث خرید میوه و شیرینی 
در مجلس و موکت و کف پوش آن را جدی می گرفت شاید چون خود 
نیز زندگی بسیار ساده و زاهدانه ای داشت با زندگی در خانه ای قدیمی 
در نزدیکی همان پادگان عشــرت آباد و میدان سپاه در کوچه ای که به 
نام شهید مفیدی است و نمی دانم همان مفیدی عضو مجاهدین پیش 
از انقلاب است یا نه چون همسر او خانم انسیه مفیدی از خانواده های 

مبارز مذهبی بود.
   4. در نهایت نقش او در اتئلاف آبادگران قابل ذکر است. در انتخابات 
شورای شــهر 1۳81 و در غیاب اکثریت رأی دهندگان نومید شده به 
خاطر مانع تراشی بر سر راه مجلس ششم و در حالی که اصلاح طلبان در 
حال رقابت با خود بودند مهدی چمران و احمدی نژاد و چهره های کمتر 
شناخته شده اصول گرایان، ائتلافی شکل دادند و با نام و تصویر شیبانی و 
چمران در پوسترها توجه ها را جلب و گمنامی دیگر نامزدها را پوشاندند.

درگذشت دکتر عباس شیبانی؛ او که سیاست را با بازرگان شروع کرد و 
به احمدی نژاد رسید

  حاصل این شورا شهردار شدن محمود احمدی نژاد بود که در اولین دورۀ 
شــوراها در چهار سال قبل از آن در رتبۀ ۶5 نشسته بود و از شهرداری 

سکویی ساخت برای ریاست جمهوری.
    بدین ترتیب عباس شیبانی که روزی از بازرگان و طالقانی و سحابی ها 
اعتبار می گرفت و در انتخابات ریاســت جمهــوری ۶۰ با رجایی و ۶8 
با هاشمی رفسنجانی ولو صوری رقابت کرده بود خواسته یا ناخواسته 
زمینه ساز به قدرت رسیدن محمود احمدی نژاد و در عمل اعتبار دهنده 
به آنها شد هر چند به دلیل بیماری سکوت و خانه نشینی پیشه کرده 
بود اگرچه از اوضاع روزگار شِــکوه هم نداشت و همچنان به مهم ترین 
اصل خود که پرهیز از اســراف بود وفادار مانده بــود.    هر چند برای 
برخی پذیرفتنی نبود که اسراف و ریخت و پاش، کشور را گرفته باشد و 
پیرمرد سلیم النفس دل خوش به این که مراقب بوده تا زیاده از حد برای 

نمایندگان مجلس میوه خریداری نشود.
  ایــن آخری ها هم خبرنگاری او را دیده بــود که از این داروخانه به آن 
داروخانه می رفته تا داروی کمیابی را پیدا کند چون نمی خواسته به کسی 
رو بیندازد. به مسؤولانی که در آن سال های طولانی یی که او در زندان بود 

یا در مبارزه نبودند یا در ایران نبودند یا هنوز به دنیا نیامده بودند.

دیدگاه

لی
داخ

ست 
سیا

به یاد عباس شیبانی؛
او که سیاست را با بازرگان شروع کرد 

و به احمدی نژاد رسید
ادامه از صفحه اول
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مشهدی ها در دیدار با رییس سازمان حفاظت محیط زیست درخواست کردند؛

ارتفاعات جنوبی مشهد را حفظ کنید

جمعــی از فعالان زیســت محیطی و 
نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس 
شــورای اســلامی در جریــان بازدید 
رییس سازمان حفاظت محیط زیست 
از ارتفاعات جنوبی مشهد مداخله این 
سازمان در حفظ این منابع طبیعی را 

خواستار شدند.
به گزارش خبرنگار ایرنا، علی سلاجقه 
رییس سازمان حفاظت محیط زیست با 
حضور در کوه پارک و ارتفاعات جنوبی 
مشــهد با مردم و جمعــی از مردم و 
فعالان زیست محیطی مواجه شد که 
مداخله این سازمان در حفظ این منابع 

طبیعی را خواستار بودند.
یکی از فعالان زیست محیطی خطاب به 
معاون رییس جمهور گفت:مردم از هر 
جای شهر با کمترین هزینه و مصرف 
سوخت به این کوه پارک می آیند تا از 
طبیعت بهره ببرند و این مسیر با امتداد 
2۰ کیلومتر باید به عنــوان تفرجگاه 

مردم مشهد حفظ شود.
وی ادامه داد: شــهرداری مشهد دوباره 
می خواهد طرح کمربند جنوبی را احیا 
کند که از جنابعالی می خواهیم در این 

خصوص ورود کرده و مانع شوید.
یکی از بانوان فعال یک ســازمان مردم 
نهاد زیست محیطی نیز گفت: در حال 
حاضر معادن در محدوده های طبیعی 
مشهد در حال فعالیت هستند و از شما 
به عنوان رییس سازمان حفاظت محیط 
زیســت می خواهیم از تخریب کوه ها 
و منابــع طبیعی توســط معدنکاران 

جلوگیری کنید.
وی افزود: الان شــورای معادن استان، 
پروانه چند واحد معدنی فعال در حریم 
شهر را برخلاف قانون تمدید کرده است 
لطفا این فرایند غیرقانونی را پیگیری و 

متوقف کنید.
نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس 
شــورای اســلامی نیز گفت: ارتفاعات 
جنوبی ســرمایه طبیعی شهر مشهد 
اســت و مردم پای کار هســتند تا از 

چپاول آن جلوگیری کنند.
حجت الاســلام نصرالله پژمانفر افزود: 
متاسفانه جریان قدرت و ثروت تاکنون 
اقداماتی انجام داده اند اما با کمک مردم 

جلوی این اقدامات را گرفته ایم.
وی اضافه کرد: الان بحث انتقال خطوط 
گاز و برق از این منطقه مطرح و نگرانی 
هایی ایجاد کرده است. اصولا چرا این 
خطوط نیرو بایــد از این منطقه عبور 

کند؟ چرا نباید برای انتقال آنها مسیر 
را دور زد؟ از طرفی مخالف ایجاد دالان 

انرژی در این محدوده نیز هستیم.
در ایــن بازدید معاون رییس جمهور و 
رییس سازمام حفاظت محیط زیست 
نیز قدرت مردم را بالاتــر از قدرتهای 
سیاسی دانســت و گفت: نباید با این 
مباحث، احساساتی برخورد کنیم، این 
شهر زائرپذیر است و زوار نیاز به فضای 
تفرجــگاه دارند و این مــکان بهترین 

فضاست.
ســلاجقه افزود:با این حال دیگر اجازه 
اجرای هیچ طرح توسعه ای در ارتفاعات 
جنوبی شــهر مشــهد را نمی دهیم و 
تصرف کنندگان غیرقانونی ارتفاعات نیز 
باید خلع ید شــوند و منابع طبیعی در 

این خصوص ورود کند.
رییس سازمان حفاظت محیط زیست 
در گفــت و گو با مردم افــزود: اکنون 
دکل های برق در منطقه منظر بصری 
نامناسبی ایجاد کرده اند و حتی در این 
خصوص نیز باید شاخصه های زیست 

محیطی بررسی شود.
سلاجقه بر بررســی مجوز فعالیت ها 
توســط محیط زیســت تاکید کرد و 
گفت:بخشــی از تصمیم ها در شورای 
عالی محیط زیســت اتخاذ و به دور از 
رفتار احساســاتی، با کار کارشناســی 
به مســایل ارتفاعات جنوبی مشــهد 

رسیدگی می شود.
تبدیل رودخانه کشف رود به فاضلاب

معاون رییس جمهور و رییس سازمان 
حفاظــت محیط زیســت گفت: بطور 
میانگین روزانه 4۰۰ تانکر فاضلاب به 
صورت مستقیم در رودخانه کشف رود 
مشهد تخلیه می شوند که با این مشکل 
این رودخانه تبدیل به فاضلاب رو شده 

است.
به گزارش خبرنگار ایرنا، علی سلاجقه 
پنجشنبه گذشته در نشست با فعالان 
حوزه صنعت و محیط زیست خراسان 
رضــوی در شــهرک صنعتــی توس 
مشهد افزود: به شهرداری مشهد اعلام 

می کنیم هر چه زودتر ساماندهی کشف 
رود را انجــام دهند، مســائل اعتباری 
وجــود دارد و شــهرداری نیز وضعیت 
مالی خوبی دارد و اگر نمی تواند از منابع 

ملی استفاده نماید.
وی ادامه داد: مهر ماه پارسال که از این 
محل بازدید کردیم قرار بود تا 22 بهمن 
این سال ساماندهی شــود اما تاکنون 
هیچ اتفاقی نیفتاده است و جان انسانها 
با مشــکل روبرو می شــود. در حاشیه 
کشــف رود اکنون چهار هــزار هکتار 
از اراضــی با فاضلاب آبیــاری و غذای 
مســموم به مردم تحویل داده می شود 
که این را نمی پذیریم، وزارت بهداشت 

و جهاد کشاورزی باید ورود کنند.
هر چه دیدیم آلایندگی و تخریب بود

معاون رییس جمهور و رییس سازمان 
حفاظت محیط زیســت اظهار داشت: 
در بازدیدهــای امروز هــر چه دیدیم 
آلایندگی و تخریب بود و برای کلانشهر 
مشهد که پایتخت فرهنگی جهان اسلام 

است، زیبنده نیست.

وی با بیان اینکه ارتفاعات جنوبی شهر 
مشهد ریه تنفسی شهر است و نیازمند 
ساماندهی است، گفت: پوشش گیاهی 
و جانــوری این ارتفاعات باید ارتقا یابد 
و زائــران و مجاوران به عنوان تفرجگاه 
استفاده نمایند. شهر مشهد نیاز به این 
فضا دارد. شــهرداری و استانداری هم 
به این منطقه باید توجه جدی داشته 

باشند.
سلاجقه در خصوص مجموعه شهرک 
صنعتی توس نیز بیان کرد: این شهرک 
حداقل های محیط زیستی را در زمان 
ســاخت خود رعایت کرده اســت. هم 
اینک در تصفیه خانه شهرک روزی ۶ 
هزار مترمکعب آب تصفیه می شود و در 
فصولی که نیاز آبی کمتر است انتقال 
پیدا می کند و بار دیگر با فاضلاب مشهد 
تجمیع و دوباره وارد کشف رود می شود 

که این چرخه باطل را نمی پذیریم.
معاون رییس جمهور و رییس سازمان 
حفاظت محیط زیست گفت: در برخورد 

با تخلفات دستگاهها در زمینه محیط 
زیست حتما از ظرفیت قضایی استفاده 
خواهد شد. به طور مثال نیروگاه توس 
باید در بحث فیلتراسیون و تکالیفی که 
دارد عمل نماید و جزو ضروریات اصلی 

کار است که خود را به روزرسانی کند.
آلایندگی ها یک میلیارد و 22 میلیون دلار 

هزینه بر مشهد تحمیل کرده است
نماینده مردم مشهد در مجلس شورای 
اسلامی و رییس کمیسیون اصل ۹۰ نیز 
در این نشست گفت: بنا بر گزارش های 
رسمی، طی سال های اخیر آلایندگی 
های جــوی و زیســت محیطی، یک 
میلیارد و 22 میلیون دلار هزینه بر این 

کلانشهر تحمیل کرده است.
نصر الله پژمان فر افزود: این آلایندگی 
ها موجب شــده هزینه های زیادی در 
حوزه ســاخت تصفیه خانه، درمان و 

موارد دیگر در شهر مشهد انجام شود.
وی ادامــه داد: بنــا بر اعــلام وزارت 
بهداشت درمان و آموزش پزشکی سال 
گذشــته 2۰ هزار و 8۳7 نفر به دلیل 
ذرات معلق در هوا جان خود را در کشور 
از دست داده اند که هزار و 8۹1 نفر از 

انان ساکن مشهد بوده اند.
نماینده مردم مشهد در مجلس شورای 
اسلامی خاطر نشان کرد: بنا بر استاندار 
های جهانی غلظت آلایندگی هوا باید 
نهایــت 15 میکروگرم باشــد، اما این 
کلانشهر با آلایندگی ۳1.7 میکروگرم 
در مترمکعب، بالاترین میزان آلایندگی 

در میان کلانشهر های کشور را دارد.
پژمان فر اظهار داشت: مشهد در حالی 
سال گذشته ۳57 روز آلوده را به  ثبت 
رســانده است که این میزان برای شهر 

تهران ۳55 روز بوده  است.
وی در ادامه وضعیت آلودگی کشف رود 
را نیز غیــر قابل تحمل توصیف کرد و 
گفت: عدم مدیریت در پسابها، شرایط 
کشف رود را در حالت بغرنجی قرار داده 
است و اگر تصمیم درستی اتخاد نشود، 

شرایط خطرناک تر خواهد شد.
نماینده مردم مشهد بیان کرد: کشف رود 
ظرفیت فاضلاب های موجــود را ندارد 
و برای خروج از شــرایط فعلی نیازمند 

تصمیمات و اعتبارهای ملی دارد.
رییس سازمان حفاظت محیط زیست 
امروز با ســفر به مشــهد از ارتفاعات 
جنوبــی، تصفیه خانه هــای فاضلاب 
التیمور و سپتاژ مشهد و شهرک صنعتی 

توس این شهر بازدید کرد.

  ارتفاعات جنوبی سرمایه طبیعی شهر 
مشهد است و مردم پای کار هستند تا از چپاول 

آن جلوگیری کنند

,,

اجرای 700 هکتار عملیات بیابان زدایی در شهرستان خواف
از ابتدای ســال جاری 7۰۰ هکتار عملیات 
بیابان زدایی در خواف اجرا شده است. رئیس 
اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان 
خواف گفت: خواف یکی از شهرســتانهای 
تحت تأثیر پدیده گرد و غبار و فرسایش بادی 
است در این زمینه با اجرای فعالیتها و اقدامات 

مقابله با بیابانزایی در شهرستان سرعت گرفته 
و عملیاتی از قبیل: نهالکاری، بادشکن زنده 
و غیرزنده، مدیریت هرزآب و کنترل روانابها 
، آبیاری و مراقبت سنواتی، جمع آوری بذر، 
تولید نهال، مدیریت جنگلهای دست کاشت 
صورت گرفته و فعالیتهای مطالعاتی در حال 

اجرا است.  مهدی کریمی افین افزود :با اجرای 
این پروژهها و تامین اعتبارات، امیدواری در 
روستاهای بیابانی خواف ایجاد گردیده و به 
لطف خداوند، مردم حلاوت اجرای پروژهها 
و معنی واقعی تحقق شعار »منابع طبیعی با 

مردم برای مردم« را حس نموده اند. 

تخریب بخش هایی از »باغ تاریخی 
فواره« در بجنورد

مدیرکل میراث فرهنگی صنایع دســتی و گردشــگری خراسان 
شــمالی گفت: بخش هایی از باغ فواره در بجنورد توسط ارتش 

تخریب شد.
علی مستوفیان در گفت و گو با ایســنا، اظهار کرد: آثار تاریخی 
باقیمانده در سطح شهر اعم از آثار ثبتی و آثار واجد ارزش که هنوز 
در فهرست آثار ملی کشور ثبت نشده اند، تک دانه هایی هستند که 

به شهرهای ما هویت می بخشند.
وی  ادامه داد: یکی از موضوعاتی که از گذشــته تاکنون در حال 
پیگیری آن بوده ایم، موضوع پادگان تاریخی »منطقه« است که 
در حال حاضر در اختیار ارتش است. این پادگان تاریخی در یک 

باغ ایرانی به نام باغ فواره قرار دارد.
مستوفیان تصریح کرد: باغ فواره متعلق به دوره قاجاریه است که 
در آن یک ساختمان تاریخی و مقابل ساختمان یک حوض قرار 

دارد.
وی گفت: در این باغ درخت های چنار خیلی قدیمی وجود دارد 
که البته تعدادی از این چنارها به هر دلیلی در گذشته خشک شده 

و تعدادی از آن ها نیز دوباره رشد کرده اند.
این مقام مسئول با بیان اینکه مساحت این باغ حدود 1۰ هکتار 
است، افزود: حوض موجود در این باغ پابرجا بوده و فقط قسمت 
شــمالی آن در گذشته تخریب شــده که باید مرمت می شد و 
ســاختمان موجود در آن نیز وجود داشته که طی چند روز اخیر 

بخش هایی از آن تخریب شده است.

مدیرکل میراث فرهنگی خراسان شمالی در ادامه با اشاره به اهمیت 
باغ های ایرانی و ثبت آن ها در فهرســت جهانی یونســکو، افزود: 
وظیفه ذاتی وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 

توجه و حفاظت از عناصر باقیمانده این باغ های ایرانی است.
وی در پاســخ به این ســوال که دلیل ارتش بــرای تخریب این 
ساختمان چه چیزی بوده است؟ گفت: ارتش نه اجاره برداشت، نه 
حفاظت را به میراث فرهنگی داده و نه پاسخی می دهد و ما نیز 

علت این تخریب را نمی دانیم.
مستوفیان تاکید کرد: مکاتبات لازم به ارتش انجام شده بود که تا 
تعیین تکلیف موضوع مداخله ای انجام نشود اما حال متوجه شده 

ایم که بخشی از ساختمان تخریب شده است.
وی بیان کرد: ســاختمان باغ فواره در دوره قاجار ساخته شده و 
ســاختمان دیگر در دوره های مختلف ساخته شده است؛ در این 
محیط، باغ ارزشمندی از درختان چنار وجود دارد که می تواند به 

عنوان فضای فرهنگی برای عموم مردم استفاده شود.
تخریب ساختمان باید با مجوز کمیسیون ماده 5 صورت می گرفت

رشیدی معاون عمرانی اســتانداری خراسان شمالی نیز در ادامه 
در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: ارتش هنوز دلیلی برای تخریب 
بخشی از ســاختمان مورد نظر اعلام نکرده و البته باید دلایل بر 

مبنای قانون باشد.
وی خاطرنشان کرد: اما موضوع اصلی، این است که برای تخریب 
هیچ مجوزی گرفته نشــده؛ چراکه برای تخریب ساختمان این 

مکان باید مجوز کمیسیون ماده 5 اخذ می شد.
رشــیدی تاکید کرد: تاکنون جلســات متعددی برگزار شده که 
ساختمان ها و باغ تخریب نشود اما متوجه شده ایم که بخشی از 

ساختمان تخریب شده است.
وی تصریــح کــرد: پیگیری ها در حال انجام اســت که تخریب 

بیشتری در این محل صورت نگیرد.
این مقام مسئول گفت: امروز بازدیدی از محل صورت می گیرد تا 

از آخرین وضعیت تخریب اطلاعات لازم کسب شود.
 به گــزارش ایســنا، پیگیری ها بــرای مصاحبه با سرپرســت 
فرماندهی ارتش در خراسان شمالی انجام شد اما تا کنون به نتیجه 

نرسید.
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افزایش نرخ تورم نقطه ای 
خانوارهای کشور

مرکز آمــار ایران اعلام کرد: نرخ تورم ســالانه آذر ماه 14۰1 
 برای خانوارهای کشــور به 45,۰ درصد رســیده که نسبت به 
همیــن اطلاع در ماه قبــل، 1.۰ واحد درصد افزایش نشــان 

می دهد. 
به گزارش ایســنا، نرخ تورم نقطه ای در آذر ماه 14۰1 به عدد 
48,5 درصد رســیده اســت؛ یعنی خانوارهای کشور به طور 
میانگیــن 48.5 درصد بیشــتر از آذر 14۰۰ برای خرید یک 

»مجموعه کالاها و خدمات یکسان« هزینه کرده  اند.
نــرخ تورم نقطه ای آذر ماه 14۰1 در مقایســه با ماه قبل ۰,4 
واحد درصد افزایش یافته است. نرخ تورم نقطه ای گروه عمده 
»خوراکی ها، آشــامیدنی ها و دخانیات« بــا کاهش 2.4 واحد 
درصدی به ۶5.۳ درصد رسیده و گروه »کالاهای غیرخوراکی 
و خدمات« با افزایش 2.۰ واحد درصدی به ۳8.۹ درصد رسیده 

است.
این در حالی اســت کــه نرخ تورم نقطه ای بــرای خانوارهای 
شــهری 47,۹ درصد می باشد که نسبت به ماه قبل ۰.۶ واحد 
درصد افزایش داشته است. هم چنین این نرخ برای خانوارهای 
روســتایی 51.4 درصد بوده که نســبت به ماه قبل ۰.۹ واحد 

درصد کاهش داشته است.
کاهش نرخ تورم ماهانه خانوارهای کشور

منظور از نرخ تورم ماهانه، درصد تغییر عدد شــاخص قیمت، 
نســبت به ماه قبل اســت. نرخ تورم ماهانه آذر 14۰1 به 1,۹ 

درصد رســیده که در مقایسه با همین اطلاع در ماه قبل، ۰.2 
واحد درصد کاهش داشته اســت. تورم ماهانه برای گروه های 
عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات« صفر درصد و برای 
گروه عمده »کالاهای غیرخوراکی و خدمات« ۳.۳ درصد بوده 

است.
این در حالی است که نرخ تورم ماهانه برای خانوارهای شهری 
و روســتایی به ترتیب  2,1 درصد و 1.2 درصد می باشــد که 
نســبت به ماه قبل برای خانوارهای شهری بدون تغییر و برای 

خانوارهای روستایی ۰.۹ واحد درصد کاهش داشته است.
افزایش نرخ تورم سالانه خانوارهای کشور

منظور از نرخ تورم سالانه، درصد تغییر میانگین اعداد شاخص 
قیمت در یک ســال منتهی بــه ماه جاری، نســبت به دوره 
مشابه قبل از آن اســت. نرخ تورم سالانه آذر ماه 14۰1 برای 
خانوارهای کشــور به 45,۰ درصد رسیده که نسبت به همین 

اطلاع در ماه قبل، 1,۰ واحد درصد افزایش نشان می دهد.
هم چنین نرخ تورم سالانه برای خانوارهای شهری و روستایی به 
ترتیب 44,۳ درصد و 48.۶ درصد می باشد که برای خانوارهای 
شــهری 1.۰ واحد درصد افزایش و برای خانوارهای روستایی 

1.2 واحد درصد افزایش داشته است.
تغییرات قیمت ها در ماه جاری

در گروه عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات« بیشترین 
افزایش قیمت نسبت به ماه قبل مربوط به گروه »سبزیجات« 
)پیاز و کدوســبز( و گروه »نوشیدنی ها« است. در گروه عمده 
»کالاهای غیرخوراکی و خدمات«، گروه »بهداشــت و درمان« 
)انــواع دارو( و گروه »حمل و نقل« )انواع اتومبیل ســواری( 

بیشترین افزایش قیمت را نسبت به ماه قبل داشته اند.
هم چنین در ماه جاری گروه »انواع گوشــت« )مرغ ماشینی( 
و گروه »میوه و خشــکبار« نســبت به ماه قبل کاهش قیمت 

داشته  است.
درصد تغییرات شــاخص قیمت در دهک هــای هزینه ای کل 

کشور در ماه جاری
دامنــه تغییــرات نرخ تورم ســالانه در آذر مــاه 14۰1 برای 
دهک های مختلف هزینه ای از 42,5 درصد برای دهک دهم تا 

51.7 درصد برای دهک اول است.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:
ارزش اموال دولت، 10 برابر بودجه سالانه کشور است

عضــو کمیســیون اقتصــادی مجلس 
مولدســازی اموال دولتی را یک انقلاب 
اقتصــادی خواند و گفــت: ارزش اموال 
دولت در داخل کشــور بسیار قابل توجه 
و می توان گفت 1۰ برابر بودجه ســالانه 
کشور است. به گزارش ایرنا از وزارت امور 
اقتصادی و دارایــی، »محمود عباس زاده 
مشــکینی« مولدســازی اموال دولتی را 
یک انقلاب اقتصادی خواند و اعلام کرد: 
اگر قرار باشد موضوع مولدسازی اموال و 
دارایی های دولت را توصیف کنم باید از 
کلمه »انقلاب اقتصادی« اســتفاده کنم 
که برای تحقق آن نیــز باید یک تحول 

اقتصادی ساختاری ایجاد کنیم.
وی در ادامه با تاکید بر پیگیری های دولت 
سیزدهم و وزیر اقتصاد در راستای تحقق 
عملی مولدسازی دارایی های دولت بیان 
کرد: در شرایط کنونی، الزامات و ضروریات 

کشور ایجاب می کند هر چه زودتر تکلیف 
اموال و دارایی های کشــور مشخص و به 
سمت مولد سازی پیش برود. عباس زاده 
مشکینی اظهار داشت: اکنون با توجه به 
اینکه مطالبات مردم به خصوص در دهک 
های پایین، متمرکز بر مسائل اقتصادی 
است، باید هرچه زودتر این مساله پیگیری 
شــود. عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
همچنین متذکر شــد: اقتصاد فرهنگ را 
تغییر و بر مســائل اجتماعی تاثیر گذار 
اســت، از این جهت پرداختن به مسائلی 
که حال اقتصاد را خوب کند یک ضرورت 
است که مساله مولد سازی و تعیین تکلیف 
دارایــی های دولت یکی از مهمترین این 
راه ها اســت. وی همچنین گفت: ارزش 
اموال دولت در داخل کشور که نمی توان 
گفت نامحدود، اما بسیار قابل توجه است 
و آمار دقیقی نیز از آن در دســت نیست. 

باید زودتر دست به کار شویم، چرا که می 
تــوان به جرات گفت ارزش این اموال 1۰ 
برابر بودجه سالانه کشور است. عباس زاده 
مشکینی اذعان کرد: برای ورد به انقلاب 
بزرگ مولد سازی باید ابتدا فرهنگ سازی 
سازمانی کرد؛ متاسفانه در این بخش تفکر 
مدیران به طور ســنتی زیر صفر بوده و با 
تغییر نگرش مدیــران دولتی می توان به 

نتیجه بخشی آن امیدوار بود.
وی گفــت: نگرش مدیــران ما در بخش 
دولت نســبت به بخش خصوصی بسیار 

متفاوت اســت؛ چرا که بخش خصوصی 
هرگز اجازه هدررفت منابع و دارایی هایش 
را نمی دهد، اما این تفکر در بخش دولتی 

وجود ندارد.
این نماینده مجلس یازدهم با بیان اینکه 
رسوب، بلوکه کردن و بی حاصل گذاشتن 
منابع دولت جــدی ترین و مهلک ترین 
بیماری اقتصاد اســت، افــزود: برخی از 
بیماری هلندی نام مــی برند که راکد و 
بی حاصل ماندن اموال دولت بدتر از این 

بیماری هلندی است.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در ادامه 
عنوان کرد: وزیر اقتصاد با توجه با روحیه 
انقلابــی علمی، تیم همــراه و انگیزه ای 
دارد و در جایــگاه وزیر اقتصاد، می تواند 
این مســئله را پیش ببرد و در عین حال 
مجلس نیز در هر بخشی بتواند دولت را 

یاری می کند.

ابهام در تامین تسهیلات ساخت مسکن !
نظــام بانکی در یک ســال گذشــته 
مشــارکت بسیار کمی در طرح نهضت 
ملی مسکن داشته، در حالی که متعهد 
به پرداخت ۳۶۰ هــزار میلیارد تومان 
تسهیلات بر اساس قانون جهش تولید 
مسکن هستند، با این حال طرح تامین 
مالی برای پرداخت وام ساخت مسکن 

در بانک مرکزی تدوین شده است.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، نظام 
بانکی طی یک سال گذشته چندان در 
طرح نهضت ملی مسکن و اجرای قانون 
جهش تولید مسکن اقدام نکرده است، 
در حالی که بانک ها متعهد به پرداخت 
۳۶۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات طرح 
جهش تولید و تامین مسکن شده اند اما 
تنها یک بانک به تعهد خود عمل کرده 
که آن هم بانک مســکن اســت که تا 
کنون ۶۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات 

به بخش مسکن پرداخت کرده است.
کمبود منابع و طولانــی بودن فرآیند 
تقسیط وام های بخش مسکن ازجمله 
دلایل بی میلــی بانک ها برای پرداخت 
تسهیلات در بخش مسکن است البته 
کارشناسان می گویند بانک ها بیشتر به 
ملک داری )خرید مسکن( تمایل دارند تا 

پرداخت تسهیلات.
فراخوان بانک ها برای پرداخت تسهیلات 

ساخت مسکن
»مهرداد بذرپاش« وزیر راه و شهرسازی 
هفته گذشــته اعلام کرد کــه به همه 
بانک های کشــور فراخوان داده شده و 
هر کدام از بانک های کشور متعهدند که 
پرداخت تعداد مشخص شده تسهیلات 
ســاخت را بر عهده بگیرند تا عملیات 
اجرایی طرح های ساختمانی شتاب گیرد.

وی با اشاره به واگذاری زمین و احداث 
واحدهــای یک طبقــه در مدل جدید 
طرح نهضت ملی مســکن و الصاق وام 
بانکی به زمین اســت، افزود: در فاز اول 
شهرهای زیر 5۰ هزار نفر انجام شده و 
در روزهای آینــده واگذاری زمین آغاز 
می شود که زمین ها آماده و تحویل آغاز 

می شود.
بــه گفتــه وزیــر راه و شهرســازی 
عقب ماندگی های زیادی در حوزه مسکن 
طی سال های قبل بوده که باید سریع 
جبران شود و سالانه ساخت یک میلیون 

مسکن نیاز جامعه است.
بر اساس این گزارش، طرح نهضت ملی 
مسکن در حالی اجرایی شده که یکی 
از عوامل اصلــی در تحقق آن پرداخت 
به موقع تسهیلات از سوی بانک ها است. 
طبق قانون قانون جهش تولید مسکن، 
27 بانک و موسسه مالی و اعتباری اعم 
از دولتی و غیر دولتی مکلف به مشارکت 

در اجرای نهضت ملی مسکن هستند.
بر این اساس، بانک ها و موسسات مالی 
و اعتباری برای تولید سالانه یک میلیون 
مســکن باید ۳۶۰ هزار میلیارد تومان 
تســهیلات پرداخت کنند که در این 
میان سهم بانک مسکن ۶۳ هزار میلیارد 
تومــان برای ســاخت 21۰ هزار واحد 
مسکونی است و مابقی بانک ها سهمی 

از ۳۰ تا 42 هزار میلیارد تومان دارند.
کارشناســان بر این باورنــد که منابع 
بانک هــا بــرای نهضت ملی مســکن 
باید بلندمدت و متناســب با این طرح 
باشد، در حالی که تسهیلات پرداختی 
بانک ها کوتاه مدت بــوده و نمی توانند 

و نمی خواهنــد منابــع خــود را برای 
تسهیلات بلندمدت اختصاص دهند اما 
بانک ها در حوزه ملک داری بسیار ورود 
کرده اند عده ای معتقدند بخش عمده ای 
از خانه های خالی متعلق به بانک هاست.

مهم ترین مساله تامین تسهیلات لازم 
بانکی برای عملیاتی کردن نهضت ملی 
مسکن است که گویی بانک ها آن گونه 
که باید و شاید مساله را جدی نگرفته 
بودند که با فراخوان وزیر راه و شهرسازی 
این مساله وارد مرحله تازه تری می شود.

تدوین طرح تامین مالی مناسب برای 
پرداخت تسهیلات ساخت مسکن

محمد مخبر معاون اول رییس جمهور 
از تدویــن تامین مالی مناســب برای 
همه روش های ساخت مسکن در بانک 
مرکزی خبر داد و ابراز امیدواری کرد که 

آثار آن سریع تر مشخص شود.
وی اضافه کرد: اینکه مســکن ساخته 
شود یا بســازیم با یکدیگر تفاوت دارد؛ 
دولت باید بخشــی را بسازد و بخشی 

دیگر نیز باید ساخته شود.

معاون اول رییــس جمهور تاکید کرد: 
می توانیــم به مــردم زمیــن دهیم تا 
خودشــان مسکن بســازند، زیرا برای 

قشری از مردم این ظرفیت وجود دارد.
مخبر گفت: تامین مالی مناسب برای 
همه روش های ســاخت مســکن در 
بانک مرکزی تدوین شده، زیرا مصوبه 
دولت است و امیدواریم آثار آن سریع تر 

مشخص شود.
سهم بانک ها در افزایش قیمت مسکن

کارشناسان معتقدند آنچه امروز سبب 
شــده تا با وجود تقاضای مؤثر، قیمت 
مســکن همچنان صعودی باشــد این 
اســت که بانک ها سهم وســیعی در 
مالکیت بخش مسکن دارند به طوری 
که با وجود تقاضای موثر، قیمت مسکن 
افزایــش یافته و میانگین هر متر مربع 
واحد مسکونی در تهران حتی به فراتر از 

5۰ میلیون تومان رسیده است.
بر اساس آن گزارش، با توجه به فراخوان 
وزیر راه و شهرسازی برای شتاب بخشی 
در اعطای تســهیلات بانکی و تدوین 
تامین مالی مناسب برای تمام روش های 
ساخت مسکن انتظار می رود که شاهد 
تحولی جدید در بخش مسکن باشیم 
البته با توجه بــه تاکیدات برای تامین 
مالی ساخت مسکن و الزام قانونی آن، 
جای هیچ گونه تعللی از ســوی بانک ها 

برای پرداخت تسهیلات وجود ندارد.
82 درصد از ســهم بانک مســکن در 
پرداخت تســهیلات طرح نهضت ملی 
مســکن پرداخت شده اما سایر بانک ها 
کــه موظف به پرداخــت 2۰ درصد از 
تسهیلات سالیانه خود به بخش مسکن 
هستند، عملکرد چندانی در این زمینه 
نداشته اند و به جز یکی دو بانک که مبالغ 
ناچیزی را متعهد شده اند هنوز کارنامه 
مشــخصی در این زمینه توسط سایر 

بانک ها ارایه نشده است.
پــس از تصویب قانــون جهش تولید 
و تامین مســکن، 27 بانک و موسسه 
اعتباری مکلف به پرداخت تسهیلات این 
طرح شدند. برای هر بانک نیز سهمیه ای 
جداگانــه تعیین شــد و انتظار می رود 
بانک ها بــه تکالیف خود برای پرداخت 
۳۶۰ هزار میلیارد تومان منابع به بخش 

مسکن اقدام کنند.

وزیر انرژی عربستان: سیاست در تصمیمات اوپک پلاس جایی ندارد
وزیــر انــرژی عربســتان ســعودی در 
مصاحبه ای با خبرگزاری دولتی سعودی، 
اعلام کرد اعضای اوپک پلاس سیاســت 
را در فراینــد تصمیم گیری و ارزیابیها و 
پیــش بینی خود، دخالــت نمی دهند. 
به گزارش ایســنا شاهزاده عبدالعزیز بن 

سلمان با بیان این اظهارات، افزود: تصمیم 
اوپک پلاس برای کاهش تولید نفت که 
به شــدت مورد انتقاد قرار گرفت، معلوم 
شد که تصمیم درستی برای حمایت از 
ثبات بازار و صنعت بوده است. وزیر انرژی 
عربســتان اظهار کرد: بازار با شــوکهای 

شــدیدی روبرو شد و اگر رویکرد فعالانه 
و اقدامات پیشگیرانه ای که اوپک پلاس 
اتخاذ کرد، نبود، شوکهای مذکور آسیب 
شدیدی به بازارهای نفت مانند آنچه در 
ســایر بازارهای انرژی حتی پیش از این 

بحران مشاهده کردیم، وارد می کردند.

دیدگاه
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جواد خیابانی: خیلی از حرف هایی که زده ام،نزده ام!
عطیه مــؤذن/ جواد خیابانی اســت و 
سخنان شــاذ و عجیب غریبی که هر از 
گاهی در صدر شبکه های اجتماعی قرار 
می گیــرد؛ »اینجا آب ماســت اما خاک 
ماســت«، »اگر ایران مقابل آمریکا برنده 
شود، ریش و مویم را می تراشم« و یا موارد 
دیگری که حتماً هر کســی با تداعی نام 
جواد خیابانی چند نمونه ای از آن ها برایش 
مرور خواهد شد. آنچه در ادامه می خوانید، 
گفتگــوی صریح مهر با جــواد خیابانی 
به عنوان یکی از چهره های خبرساز سیما 

در جام جهانی 2۰22 است؛
* گفته های شما معمولاً واکنش های 
را  واکنش ها  ایــن  می گیرد  زیادی 
چطور می بینید؟ حتــی گاهی هم 

انتقادی است.
من همیشه می گویم کسی که هزار تا فیلم 
دیده باشد می تواند درباره یک کارگردان 
ســینما نظر دهد. درباره اجرا هم کسی 
که خودش یک بار میکروفن را درست و 
حسابی دستش گرفته باشد. با میکروفن 
کار کرده باشد و خوب جملات و کلمات 
را ادا کرده باشد می تواند در این باره نظر 
دهد یــا به جملات و کلمــات من ایراد 
بگیرد. باید نوعی قدرت کلام و قدرت بیان 
حسی داشته باشد. من احترام می گذارم به 
همه رسانه ها اما رسانه ها چرا به ما احترام 
نمی گذارند. نباید از قبل از ما شــناخت 

داشته باشند؟
* چقدر چنین اتفاقات و هجمه هایی 
شما را اذیت می کند؟ و آیا تصمیم به 

تغییر دارید؟
هیچ. البته اسمش هجمه نیست. اسم اینها 

را مهربانی می گذارم.
* منظورم این حجم واکنشی است که 

به گفته هایتان وجود دارد.
اتفاقاً اینکه دیده می شــوی خوب است، 
مورد نقد قرار می گیری، از تو بازخواست 
می کنند و حتی از تو می خواهند توضیح 
دهی. این برای من موفقیت اســت و من 
همیشه این را هم گفته ام که نه از تعاریف 
غره می شوم و نه از انتقادات برافروخته، من 
کار خودم را انجام می دهم. مثلاً فردی به 
من می گوید فلان جمله را گفتی و ایرادی 
می گیرند که اصلاً جمله را هم درســت 

گوش نکرده اند.
* یعنی بیشتر این جملات این سال ها 

به این شکل بوده است؟
من بــه صراحــت می گویــم خیلی از 
حرف هایــی کــه مــن زدم، مــن نزدم! 
ســاخته اند! خیلی از این حرف ها را من 
نگفته ام. این را تکرار می کنم که اسمش را 
مهربانی مردم می گذارم. آنها دوست دارند 
با من شوخی کنند و من هم اهلش هستم 

بسم الله.
از  استقبال می کنید  * خودتان هم 

شوخی ها...
البته اینگونه نیست که من بخواهم عمداً 
حرفی بزنم که با آن شوخی شود. ببینید 
مثــلاً من جمله ای دارم کــه می گویم از 
خودتان راضی باشــید، اما از خودراضی 
نباشید. خب کجای این جمله بد است؟ 
بستگی دارد یک جمله را چگونه بخوانید، 
ویرگول ها را کجا بگذارید؟ من اســتادی 
داشــتم همیشــه می گفت وقتی حرف 
می زنید دو میلیــون ویرگول در جیبتان 
داشته باشید. سه میلیون زیر و زبر داشته 
باشید که بدانید کلامی که به کار می برید 
کجایش نقطه دارد یا ســکوت دارد. آن 

جمله ای که گفته می شود شنیدنش هم 
خیلی اهمیت دارد.

* برخی از اینها حتی به گونه ای است 
که انگار شــما قبل از آنتن برایشان 
طراحی کرده اید و شــاید به همین 
بازخورد  این همه  که  اســت  دلیل 
می گیرند. به این موارد فکر می کنید 

یا بداهه به ذهنتان می رسد.
آخر آدمی که فکر نکند آدم نیست. جانور 
است! آدم باید فکر کند و تفاوت انسان با 
دیگر موجودات مگر غیر از اندیشه است. 
من اگر بخواهم نود دقیقه گزارشــگری 
کنم مثلاً در بازی ایران و آمریکا )که فکر 
می کنم حدود ۹۰ درصد مردم ایران آن را 

دیده اند( و اگر فکر نکنم...
* البته منظــور اطلاعات تحلیلی و 

آنالیز برنامه نیست.
اگر فکر می کنید چیزی را از قبل می نویسم 
می توانید سر صحنه بروید ببینید من از 

قبل چیزی می نوشتم؟
دیــدم  البتــه  )بــا خنــده(   *

نت برداری هایی داشتید!
نــت برداری بــرای یک برنامه مســتند 
تاریخــی بود که متن آن ها را نوشــتم و 
چند برگه اســت روی میزم. همین الان 
بروید بخوانید. من همیشه از وقتم بهترین 

استفاده را می کنم. موقعی که اینجا بیکارم 
و مثلاً پلی بک پخش می شــود یا برنامه 
روی آنتن نیست، کارهای دیگرم را انجام 
می دهم. کتاب می خوانم، متنی می نویسم 
یا برنامه های دیگرم را انجام می دهم ولی 
برای گزارش فوتبال هیچ گاه نشده است 
که کاغذی ببــرم و از روی کاغذ گزارش 

بخوانم.
* تک جمله هایی که دارید تبدیل به 
برند خودتان شده است. برای این ها 
چه می کنید؟ مثلاً از کسی مشورت 
می گیرید یــا فکر می کنید که اکثراً 

وایرال می شود.
این جملات را برای وایرال شدن نمی گویم. 
به عقیده من هرکسی، هر آدمی حتی خود 
شــما، یک تکیه کلامی در زندگی دارید 
اینها هم تکیه کلام های من است. گاهی 
با کلمات، جملات نثرگونه می ســازم. در 

ذهنم می آید.
* این ها بداهه است؟

نمی دانم بیایید وقتی پشــت میکروفن 
گزارش می کنــم، ببینید که واقعه بداهه 

است.
* مثلاً قبل از بــازی ایران و آمریکا 
درباره زدن همــه ریش و موی خود 

گفتید....
بله این ایده هم یک باره در استودیو شکل 
گرفت. ویدئوی آن هم هســت. آن زمان 
حس کردم کاری کنم که متفاوت باشد 
و حسی، شــوری یا اتفاقی به مردمی که 
خسته بودند یا ناراحت بودند تزریق کند. 
با خــودم گفتم جواد خیابانی یک لحظه 
هم بتوانی مردم غمگین را بخندانی هنر 
کردی. تار موی من فدای یک لحظه خنده 

مردم. 
این  به  نسبت  نکته ای  همسرتان   *

ایده نداشت یا باقی ایده ها؟
)می خندد( نه- چنــدان در کارهای من 
دخالــت نمی کند. حالا مگــر چه فرقی 
می کند که ریش داشــته باشم یا نداشته 
باشــم؟ مهم این اســت که ریشه داشته 
باشــم. ببینید، دیدید، همین جمله الان 
درباره »ریش و ریش ه« کاملاً بداهه آمد! 

)خنده جمع(

کاری که من انجام می دهم یک ریشه ۳۰ 
و چند ســاله دارد که در نقد و پژوهش و 
مطالعه اســت. دوران کرونا شاید به من 
خیلی لطمه زد. خواهرم را از من گرفت. 
عمو و پسرعمویم را از من گرفت و ملت 
مرا و کشــور را عزادار کرد. علی انصاریان 
و مهرداد میناوند را گرفت اما یک خوبی 
داشــت. ایــن را هم تاکیــد می کنم که 
می گویم »متأسفانه خوبی داشت« و این 
بود که من هر روز در کتابخانه ملی بودم. 
چون تقریباً بیکار بودم. همین پژوهشی که 
دیدید ســر میز دارم انجام می دهم برای 
یک برنامه تاریخی مستند بود که برای آن 
یک روز کتابخانه مجلس بودم و یک روز 
کتابخانه ملی. حتی یک روز به کتابخانه 
شــیراز و روزی اهواز و مسجد سلیمان و 
دیگر شهرها می رفتم. دائم دنبال این بودم 

که متنی برای ورزش ایران دربیاورم.

حالا گاهی وســط این تحقیقات اشتباه 
هم در می آید. من چیــزی حدود هفت 
هزار مسابقه فوتبال یا برنامه تلویزیونی و 
استیج گزارش کرده ام! هر یک از این ها اگر 
یک ساعت باشد یعنی هفت هزار ساعت 
من حرف زده ام. هفت هزار ســاعت را به 
شبانه روز تقسیم کنید فکر می کنم حدود 
4۰۰ یا 5۰۰ روز می شــود. من 5۰۰ روز 
حرف زده ام! یعنی از الان تا یک ســال و 
2۰۰ روز بعد حرف بزنم. آن وقت در این 
5۰۰ روز 5۰ تا هم اشتباه دارم! ببخشید 
به خاطر اشتباه بیایید مرا اعدام کنید! این 
را خاموش کنید )به گوشی تلفن همراهم 
که با آن مصاحبه را ضبط می کنم اشاره 
می کنــد( و بعد شــروع کنید 1۰ دقیقه 
حرف بزنید، اگــر در این ده دقیقه 1۰ تا 
غلط نداشــتید من می گویــم کاپ جام 
جهانی را مسی بیاورد بدهد به شما! )آنقدر 
جــدی اینها را بیان می کنــد که جرأت 

خندیدن ندارم!(
اشــتباه درمی آید. اشتباه اصلاً چیز بدی 
هم نیســت. ما در گــزارش فوتبال هم 
می گوئیم. مثلاً می گوئیم الان مسی لگد 
می زند به کلینزمــن و می گویم معذرت 
می خواهم الان به فلان شخص دیگر لگد 
زد یعنی بلافاصله از اشتباهی که کرده ایم 
عذرخواهی می کنیم. ما خودمان می فهمیم 
اشتباه کرده ایم. شما مطمئن باشید اولین 
کسی که می فهمد اشتباه کرده است خود 

گزارشگر است.
* به هر حال مخاطب امروز هم اینقدر 
اهل جستجو در فضای مجازی است 

که به راحتی اینها را می فهمد.
کسانی که اشتباهات ما را درمی آورند حتماً 
به ما علاقه دارند که اینها را درمی آورند از 
آنها هم ممنونم و سعی می کنم که کمتر 

اشتباه کنم.
* پس برای شما این واکنش ها مهم 

است؟
من برای خودم که حرف نمی زنم. مخاطب 
من کیســت؟ مخاطب من همین افراد 

هستند.
* ممکن اســت این واکنش ها روی 
گزارشگری هم  رویکردهای  یا  لحن 

تأثیری بگذارد یا تغییری دهد؟
اگر من آن طــرف و در تلویزیون بودم و 
می خواستم بازی را گزارش کنم لحنم با 

الان که حرف می زنم تفاوتی نداشت.
)در همین حین او را دعوت می کنند که 
ادامه رقابت را ببیند می گوید احترام خبر 

واجب تر است.(

اینکه دیده می شوی خوب است، مورد نقد قرار می گیری، از تو 
بازخواست می کنند و حتی از تو می خواهند توضیح دهی. این برای 

من موفقیت است و من همیشه این را هم گفته ام که نه از تعاریف غره 
می شوم و نه از انتقادات برافروخته، من کار خودم را انجام می دهم

,,

درخواست ابوالفضل پورعرب: این بچه ها را عفو عمومی بدهید
ابوالفضل پورعرب که در برنامه زنده شبکه 
پنج ســیما به مناسبت شب یلدا دعوت 
شده بود درخواست کرد تا بازداشتی ها 
را عفو عمومی بدهند و ببخشایند تا یک 
آشتی ملی برقرار شود. به گزارش ایسنا، 
»ابوالفضل پورعرب« که شامگاه گذشته 

میهمان برنامه زنده شبکه پنج سیما به 
مناسبت شب یلدا بود، درخواست خود 
را در ایــن برنامه زنده تلویزیونی اینگونه 
مطرح کرد: خواهش می کنم این بچه ها 
)بازداشــتی ها ناآرامی های اخیر( را عفو 
عمومی بدهند تا یک آشتی ملی برقرار 

شــود. اینها بچه های ما هســتند. این 
بازیگر ۶1 ساله ســینما در ادامه گفت: 
اگر جایی در پیشگاه شما دارم حرفم را 
بخرید. »ســلام تهران« شامگاه گذشته 
به مناسبت شــب یلدا میزبان ابوالفضل 

پورعرب بود. 

خودمان باید به داد خودمان برسیم
بهــروز رضــوی ایــن روزها 
همچنــان بــه کار اصلی اش 
یعنــی گویندگــی در رادیو 
مشغول اســت. او می گوید، 
پیشنهادهای بسیاری برای کار 
در شــبکه های مختلف ـ چه 
صدا و چه سیما ـ می شود اما 

فرصتی برای آنها ندارد. این گوینده باسابقه همچنان از رادیو به عنوان 
خاستگاه اصلی اش یاد می کند؛ چراکه آغاز کارش در صدا بوده است.

بهروز رضوی در گفت و گویی با ایسنا از فعالیت این روزهایش می 
گوید و اینکه همچنان بعد از حدود ۳۰ سال، برنامه »کتاب شب« را 
اجرا می کند. او در این زمینه توضیح می دهد: همچنان در رادیو و با 
همان برنامه های قدیمی از جمله »کتاب شب« مشغول ام. همچنین 
برنامه های »گفت و گو با مفاخر ادبیات« و »هنر معاصر« را هم دارم. 
برای شــب یلدا هم در یکی دو شبکه برنامه داشتم؛ از جمله شبکه 
تهران که حافظ خوانی داشتم و آیتمی به همین منظور ضبط شد و 

من برای این مناسبت فال حافظ گرفتم.
این گوینده قدیمی در ادامه با اشاره به اهمیت برگزاری آداب و سنن 
ایرانی و برپایی مناســبت هایی از جمله شب یلدا، عنوان می کند: 
امیدوارم علیرغم همه پیچیدگی ها و مشــکلات باز هم با یادآوری 
رسم و رسوم قدیم و باستانی حال خودمان را بهتر کنیم؛ برای اینکه 
کســی حال ما را خوب نمی کند و خودمــان باید به داد خودمان 
برسیم. این هم یکی از آموزه هایی است که ممکن است در سایه ی  

آن حال خوبی به ما دست بدهد.
وی درباره برنامه »کتاب شــب« که در دهه 7۰ آن را در رادیو تهران 
آغاز کرد و درباره ی راز ماندگاری این برنامه بعد از حدود ۳۰ سال، می 
گوید: این برنامه را بعد از سال 7۰ ، یعنی حدود سال 72 شروع کردم 
و همچنان ادامه دارد. شاید مخاطب از اجرای من راضی باشد اما اصل 
ماجرا، به موضوع برنامه که کتاب است، برمی گردد. از طرفی دستمان 
باز است هر نوع کتابی را هم معرفی می کنیم، هم پیشنهاد می کنیم و 

هم برای خواندن آن به مخاطب توصیه می کنیم.
این گوینده در پاسخ به پرسشی درباره پیشنهادهای دیگری که برای 
همکاری به او ارائه می شود، چنین اظهار می کند: پیشنهاد زیاد می 
شود، منتها وقت ندارم. برنامه های رادیویی را از گذشته داشتم و ترجیح 
می دهم در رادیو باشم؛ چراکه رادیو خاستگاه من است. شروع کارم در 

رادیو بوده و در نتیجه با رادیو اخُت شده ام و صمیمی تر هستم.
رضوی در پایان اظهار می کند: اتفاقا در این روزها مجال آن را داریم که 
بیشتر به کتاب بپردازیم، کتاب بخوانیم و مطالعه کنیم. اگر همه راه ها 

هم بسته شود، کتاب تنها راهی است که می شود ادامه داد.

استعفاء گروهی در دفتر شعر جوان
مدیرعامل و گروهی از اعضای هیئت  مدیره انجمن شاعران ایران از 

سمت خود کناره گیری کردند.
به گزارش ایسنا بر اســاس متن ارسالی این جمع، بیوک ملکی 
)مدیرعامــل( به همراه محمدرضامحمدی نیکو، ســاعد باقری، 
عبدالجبار کاکایی و آرش شفاعی )اعضای هیئت  مدیره دفتر شعر 
جوان( با امضای نامه ای با اشاره به مشکلاتی ازجمله وضعیت حوزه 

فرهنگ، از ادامه فعالیت در دفتر شعر جوان کناره گیری کردند.
بنا بر این گزارش،  پیش از این نیز مصطفی رحماندوست، ساعد 
باقری و بیوک ملکی از عضویت در هیئت  مدیره انجمن شاعران 
ایران استعفاء کرده بودند که با تشکیل  نشدن مجمع عمومی در 

موعد مقرر، بررسی استعفاءها در آن هنگام ممکن نشد.
در بخش هایی از متن نامه گروه مستعفی که به برخی مشکلات 
اشاره دارد، آمده است: مجموعه خانه شاعران مشتمل بر انجمن 
شــاعران ایران و دفتر شــعر جوان، چندین دهــه به رغم همه 
بی مهری ها تلاش کرد تا محیطی فراهم آورد برای رشد و اعتلای 
شعر امروز . جلســات حضوری نقد و بررسی شعر در حوزه های 
متنوع بزرگسال و کودک ونوجوان، بازشناخت میراث گران بهای 
ادب فارســی و همچنیــن فراهم آوردن عرصه برای شــناخت 
جریان های نوین شعر فارسی و ترغیب شاعران جوان به نوگویی 
و نوجویــی وجهه همت بانیان و اعضای ادوار هیئت مدیره ها طی 
این ســال ها بوده است. منت خدای را که با همه فراز و فرودها و  
تنگناها و  فشارها، خانه شاعران هماره بر حفظ استقلال خود در 
پیمودن این راه پای تاکید فشرده  است. تداوم مسیر در عین حفظ 
گوهر استقلال و آزادگی، و نیز نگاه داشت میراث معنوی مشفق و 
قیصر }اشاره به مشفق کاشانی و قیصر امین پور{، سخت  دشوار، 

و بل که ممتنع است.

نگاه

شعر کافه 
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511/9اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانون و مـاده 1۳ آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره  14۰1۶۰۳۰۶271۰۰۳۰22 هیـات  موضـوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتـی حـوزه ثبت ملک مشـهد منطقـه پنج تصرفـات مالکانـه بلامعارض 
متقاضـی  آقـای علـی اکبر نمـازی بایگی فرزنـد عباس در ششـدانگ یک 
باب سـاختمان به مسـاحت 2۶/۹1 متر مربع قسـمتی از پلاک 5۳۶ فرعی 
از 18 اصلـی بخـش ۹   واقـع در بیـن میرزاکوچـک خـان 14 و 1۶ متعلق 
بـه خـود متقاضـی ) سـهم مشـاعی خودش( محـرز گردیده اسـت. لـذا به 
منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شـود 
در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظـرف مدت 
یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایی 
تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صورت انقضای مدت مذکـور و عدم وصول 

اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف2۶1 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/1۰/۳. تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/1۰/18

بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد 

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانون و مـاده 1۳ آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 14۰1۶۰۳۰۶۰21۰۰۰۹۰۳ و 14۰1۶۰۳۰۶۰21۰۰۰۹۰4 هیـات 
اول/ دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی ملک بردسـکن تصرفات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی آقـای جـواد خوری باب الحکم به شناسـنامه شـماره 
۳۶1۰ کـد ملـی ۰۹۰1۳5۹742 صـادره بردسـکن فرزنـد حسـین و رضا 
خـوری بـاب الحکم به شناسـنامه شـماره 1۶4 کـد ملـی ۰۹۰12781۰۶ 
صادره بردسـکن فرزند حسـین درششـدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
1۳8/8۳ متـر مربـع قسـمتی ازپـلاک 8  اصلـی واقـع درخراسـان رضوی 
بخش 4 حوزه ثبت ملک بردسـکن خریداری از مالک رسـمی عبدالمجید 
ضیـاء شـاکری محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتب 

در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص 
نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشند می توانند 
از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه این 
اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم 
اعتراض، دادخواسـت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت 
در صـورت انقضـای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سـند 

مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/1۰/۳. تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/1۰/18

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده 1۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابر رای شـماره 
14۰1۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰۰۶74 هیـات اول موضـوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه 
ثبـت ملـک مشـهد ناحیه یـک تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقای 
احمـد تاجیـک فرزند علی به شـماره شناسـنامه ۳ صادره از مشـهد نسـبت به 
ششـدانگ یک باب منزل مسـکونی به مسـاحت  142/۳2 متر مربع قسمتی از 
پلاکهای 112 و11۳   فرعی 1۹ فرعی از ۶  اصلی بخش ۹ مشـهد ناحیه یک 
مشـهد واقـع در حرعاملـی ۶4 پلاک 17 از محل مالکیت مشـاعی مالک محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 15 
روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف 
مـدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و عـدم وصول 

اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف251 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/1۰/۳. تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/1۰/17

علی فضلی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشه

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانون و مـاده 1۳ آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 

شـماره 14۰1۶۰۳۰۶۰21۰۰۰۹۰1 هیـات اول/ دوم موضـوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مستقر در 
واحد ثبتی ملک بردسـکن تصرفات مالکانه بلامعـارض متقاضی آقای علی 
عابدی  به شناسـنامه شماره 1۶۶2 و کدملی شـماره 572۹۹2۰58 صادره 
از بردسـکن فرزنـد محمـد درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 
۶54/2 متـر مربـع پـلاک 4۶1 فرعـی از 4  اصلـی واقع درخراسـان رضوی 
بخـش 4 حـوزه ثبت ملک بردسـکن خریـداری از مالک رسـمی بـرات اله 
عباسـی ثانـی محـرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت 
بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از 
تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره 
تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در 
صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبق مقررات سـند 

مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/1۰/۳. تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/1۰/18

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی 

آگهـی موضـوع مـاده ۳ و ماده 1۳ آئیـن نامه قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
برابـر رای شـماره  اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی  ثبتـی و 
14۰۶۰۳۰۶۰22۰۰۰4۳2 هیـات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه 
ملـک فریمـان تصرفات مالکانه بلامعـارض متقاضی آقای  غلامرضا نسـترن 
فرزند حمیدرضا بشماره شناسـنامه ۰84۰127855 صادره از فریمان دریک 
باب سـاختمان به مسـاحت ۹۰ متر مربع  پلاک ۳1۶۶ فرعی از 27۶ اصلی 
واقـع در بخـش 1۳ از محل مالک رسـمی آقای علی نسـترن محـرز گردیده 
اسـت .لـذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبـت به فاصله 15 روز آگهی 
می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو 
مـاه اعتـراض خـود را بـه این اداره تسـلیم وپـس از اخذ رسـید ، ظرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خـودرا به مراجـع قضایی 
تقدیـم نماینـد .بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم وصول 

اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/۹/1۹.  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/1۰/۳

محمدرضا رجایی مقدم - رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان

برداشت غیر مجاز از حساب شهروندان 
بجنوردی به روش اسکیمری

رئیس پلیس فتای خراسان شمالی از دستگیری فردی که با روش 
اسکیمری اقدام به برداشــت غیر مجاز از حساب شهروندان می 

کرد، خبر داد.
سرهنگ یوسف شاکری در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: در پی 
اعلام چند مورد شــکایت پی در پی توسط تعدادی از شهروندان 
بجنــوردی مبنی بر برداشــت غیر مجاز از حســاب بانکی آنان، 

بلافاصله موضوع در دستور 
کار کارشناســان پلیس فتا 

قرار گرفت.
وی با اشاره به اینکه با تلاش 
و سرعت عمل کارشناسان 
پلیس فتا مشخص شد که 
فــرد کلاهبــردار از طریق 
اسکیمری اقدام به برداشت 

غیرمجاز از حساب شــهروندان می کرد، افزود: با انجام اقدامات 
اطلاعاتی و رصد لحظه ای توسط کارشناسان پلیس فتا، متهم در 
مخفیگاهش شناسایی و نهایتا در یک عملیات غافلگیرانه دستگیر 

شد.
سرهنگ شاکری با بیان اینکه متهم در بازجویی های انجام شده 
و با توجه به مســتندات موجود به بزه ارتکابــی اعتراف و بعد از 
تشــکیل پرونده به مراجع قضائی معرفی شــد، خاطرنشان کرد: 
کارشناســان پلیس فتا به هیچ وجه اجازه نمی دهد تا مجرمان 
سایبری امنیت و آرامش خاطر شــهروندان را در فضای مجازی 
مختل کنند و انتظاری که از شهروندان می رود این است که در 
صورت اطلاع از هر گونه جرائم سایبری بلافاصله مراتب را از طریق 
پل ارتباطی ۰۹۶۳8۰ که به صورت 24 ساعته فعال است، اطلاع 

داده تا اقدامات لازم در این خصوص انجام شود. 

توسط شهردار منطقه چهار انجام شد

پلمب مسکن محرومان در حاشیه شهر مشهد !
شهردار منطقه چهار شهرداری مشهد 
گفت: عملیات اجرایی پروژه مســکن 
محرومان واقع در بلوار پنجتن مشهد، 
بــدون دریافــت مجــوزات قانونی در 
حال انجام بود که این پروژه با توســط 
شــهرداری این منطقه و با اخذ دستور 

قضایی مهر و موم شد.
مجید نژاد حســین روز پنجشنبه در 
گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: تفاهم 
نامه احداث 2 هزار واحد مســکونی در 
حاشیه شهر مشهد مربوط به سال ۹۹ 
است که ســاخت 5۰۰ واحد مسکونی 
ویژه اقشــار کم درآمد و تحت پوشش 
کمیته امداد و بهزیستی جزیی از این 

قرارداد است.
وی خاطر نشان کرد: عملیات ساخت 
این واحدهای مســکونی بین سازمان 
بازآفرینی شــهرداری مشــهد و بنیاد 
مسکن آغاز شــده بود، اما مجوزهای 
لازم و تفاهمنامه مکتوب برای ساخت 
این پروژه اخذ نشــده بود که بارها این 

موضوع را به طرفین تذکر دادیم.
شهردار منطقه چهار شهرداری مشهد 
اضافه کرد: طبق تفاهمنامه در مرحله 
اول بایــد بنیاد مســکن زمین را برای 
ســاخت واحدهــای مســکونی آماده 
سازی می کرد و در مرحله بعد با انعقاد 

تفاهمنامه قطعی ساخت این مجموعه 
آغاز شود اما تاکنون تفاهم نامه شفافی 
در این بخش ارائه نشــده و مشــخص 
نشده هر یک از طرفین چه مسیری را 

باید طی کند.
نژاد حســین ادامه داد: آغــاز عملیات 
ســاخت نیز بدون اخذ پروانه ساخت و 

مجوز از شهرداری منطقه غیرقانونی است 
و اگر حین اجرای پروژه اتفاقی رخ دهد، 
مسوولیت بر عهده شهردار منطقه است، 
لذا پس از بارها تذکر با دستور قضایی این 
پروژه مهر و موم و از ادامه عملیات ساخت 
جلوگیری شــد. وی گفت: طبق دستور 
معاون دادســتان مشــهد تا تفاهمنامه 

قطعی از سوی طرفین به صورت مکتوب 
ارائه نشــود، این پروژه با هیچ سفارشی 

فک پلمب نمی شود.
به گزارش ایرنا، حمید ضمیری رییس 
کمیسیون شهرسازی شورای اسلامی 
شهر مشهد نیز 2۹ فروردین ماه امسال 
در جلســه علنی این شــورا تذکر داد: 
تفاهمنامه ســه جانبه ساخت 2 هزار 
واحد مسکونی در مناطق کم برخوردار 
مشــهد از ســوی یکــی از طرفیــن 
تفاهمنامه نقض و جمعیت هدف این 

واحدهای مسکونی تغییر کرده است.
ســال 1۳۹۹ برای احداث 2 هزار واحد 
مســکونی، بازســازی و نوسازی بافت 
فرســوده و ارتقای کیفیت زیست در 
حاشیه شــهر مشــهد تفاهم نامه سه 
جانبه ای بین اســتانداری، شــهرداری 
مشهد و بنیاد مسکن استان منعقد شد.

حاشیه شهر مشــهد با گستره ای که 
1۳ درصد از مســاحت این کلانشــهر 
را دربرمی گیــرد، ۳2 درصد جمعیت 
مشهد را در خود جای داده  است، یعنی 
افزون بر یک میلیون و 25۰ هزار نفر از 
جمعیت ۳.5 میلیون نفری این کلانشهر 
در ۶۶ پهنه حاشیه شهر مشهد سکونت 
دارنــد که ۳۰۰ هزار نفر از این تعداد را 

مهاجران خارجی تشکیل می دهند.

سارقان تجهیزات رایانه ای میلیاردی به پایان راه رسیدند 
فرمانده انتظامی شهرســتان شیروان از 
دستگیری 2 نفر سارق تجهیزات رایانه ای 
به ارزش تقریبی 1 میلیارد ریال خبر داد.  
سرهنگ مجید یگانه پور اظهار کرد: در پی 
اعلام وقوع چند مورد سرقت تجهیزات رایانه 
ای در سطح شهرستان بلافاصله موضوع با 

جدیت در دســتور کار ماموران کلانتری 
12 قرار گرفت. وی با اشــاره به اینکه در 
پی انجــام اقدامات فنی و اطلاعاتی محل 
اختفای سارقان و نگهداری اموال مسروقه 
مورد شناسایی قرار گرفت، افزود: با حضور 
ماموران در محل 2 نفر سارق دستگیر و 2 

دستگاه لپ تاپ و تعدادی تجهیزات رایانه 
ای نیز کشف شد. این مقام انتظامی با بیان 
اینکه ارزش این تعداد اموال مسروقه حدودا 
یک میلیارد ریال برآورد شده است، تصریح 
کرد: متهمان این پرونده برای انجام مراحل 
قانونی به مرجع قضائی تحویل داده شدند. ان
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تغییرات در فوتبال آسیا؛

راه اندازی لیگ نخبگان و آزاد شدن سهمیه خارجی ها
کنفدراسیون فوتبال آسیا از تصویب تغییرات 
جدید در فوتبال آسیا و راه اندازی لیگ نخبگان 
با تصمیم کمیته مسابقات خبر داد. به گزارش 
ایسنا، کمیته مســابقات کنفدراسیون فوتبال 
امروز تشکیل جلسه داد و تغییرات مهمی برای 
آینده فوتبال باشگاهی در این قاره رقم خورد 
کــه از موارد مهم می توان به شــکل برگزاری 
مسابقات در سه سطح مختلف از جمله لیگ 
نخبگان اشاره کرد. کنفدراسیون فوتبال آسیا 
نوشت: کمیته مسابقات کنفدراسیون فوتبال 
آســیا اصلاحات اســتراتژیک را برای اعتلای 
فوتبال باشــگاهی آســیا توصیه می کند که 
امروز پس از تصویب چندین اصلاحات، عصر 
جدیــدی از موفقیت را در فوتبال باشــگاهی 
ایــن قاره نوید می دهد. در مــارس 2۰22 )۹ 
ماه قبل(، کمیته اجرایی کنفدراسیون فوتبال 
آسیا در نهمین جلسه خود با ایجاد گروه ویژه 
مسابقات باشگاهی نخبگان آسیا موافقت کرد. 
از جمله تغییرات در این مسابقات می توان به 
معرفی فرمت های جدید مسابقات، برداشتن 
ســهمیه بازیکنان خارجــی و افزایش توزیع 
پاداش های مالی برای باشــگاه های شــرکت 

کننده اشاره کرد.
فرمت های جدید فوتبال باشگاهی آسیا

در قالب های جدید، 7۶ باشگاه شرکت کننده 
در مسابقات باشگاهی قاره آسیا برتری در سه 
سطح به جای دو سطحی فعلی رقابت می کنند.

سطح اول: لیگ نخبگان آسیا
رده برتر در مجموع شــامل 24 باشگاه خواهد 
بــود که 12 تیم در منطقه غرب و 12 تیم در 
منطقه شرق با هم رقابت می کنند. هر باشگاه 
چهار بازی خانگی و چهار بازی خارج از خانه را 
در برابر هشت باشگاه مختلف در منطقه خود 
انجام خواهد داد که هشــت تیــم برتر هر دو 
منطقه - در مجموع 1۶ تیم - به مرحله یک 
هشتم نهایی صعود خواهند کرد که بازی ها به 
صورت خانگــی و خارج از خانه برگزار خواهد 
شد. هشت برنده مرحله یک شانزدهم نهایی 
سپس به مرحله یک چهارم نهایی راه خواهند 
یافت که همراه با نیمه نهایی و فینال به صورت 
تک بازی در یک مکان متمرکز برگزار می شود 
که مرحله نهایی فوتبال باشــگاهی نخبگان 

AFC را به نمایش می گذارند.
سطح دوم: لیگ قهرمانان آسیا

ایــن در حالی اســت که دســته دوم فوتبال 
باشگاهی آسیا با ۳2 باشگاه شرکت کننده در 
8 گروه چهار تیمی تقسیم می شوند. باشگاه ها 
در مرحله گروهی به صورت رفت و برگشت در 
خانه و خارج از خانه به مصاف هم خواهند رفت 
و دو تیم برتر به مرحله یک هشتم نهایی صعود 

خواهند کرد.
مرحله یک شانزدهم نهایی، یک چهارم نهایی و 
نیمه نهایی در دو بازی برگزار می شود و فینال 

در یک بازی انجام می شود.

سطح سوم:  کاپ
در نهایت، ســطح ۳ شامل 2۰ باشگاه شرکت 
کننــده خواهد بود که به پنج گروه تقســیم 
می شوند. این باشگاه ها به صورت تک بازی به 
رقابــت خواهند پرداخت تا در قالبی متمرکز، 
هشت تیم برتر به مرحله یک چهارم نهایی راه 
پیدا کنند. مرحله یک چهارم نهایی و نیمه نهایی 
دو بازی خانگی و خارج از خانه برگزار می شود 
و فینال به صورت تک بازی برگزار می شــود. 
اصلاحات اســتراتژیک همچنیــن راه را برای 
فرصت های بیشتری برای باشگاه های شرکت 

کننده از مناطق مختلف برای رقابت با یکدیگر 
هموار می کند زیرا مسابقات از قالب فعلی پنج 
منطقه )غرب، شرق، مرکز، جنوب و شمال( به 
مناطق شرقی و غربی منتقل می شود. به تیم 
های بازنده مرحلــه مقدماتی و پلی آف لیگ 
نخبگان فرصت حضور در ســطح دوم )لیگ 
قهرمانان آسیا( داده می شود و همچنین تیم 
های بازنده مرحله مقدماتی و پلی آف ســطح 
دوم مسابقات در سطح سوم نیز حضور خواهند 
داشت. در نتیجه بازسازی، انتظار می رود تعداد 
کل مسابقات فوتبال باشگاهی از حداقل 274 

بازی به 287 افزایش یابد.
افزایش سهمیه بازیکنان خارجی

در فوریه 2۰22، کمیته اجرایی کنفدراسیون 
فوتبال آسیا پیشنهاد افزایش سهمیه بازیکنان 
خارجی از ســهمیه ۳+1 موجود به 5+1 )پنج 
بازیکن از هر ملیت و یک بازیکن از قاره آسیا( 
را تصویب کرد که برای فصل 2۰2۳-24 اعمال 

می شود.
در یــک تصمیم مهم دیگر با هــدف ارتقای 
 ،AFC کیفیت و جایگاه مسابقات باشگاه های
کمیتــه اجرایی همچنین موافقــت کرد که 
مقــررات داخلی هر کشــور در مورد ثبت نام 
بازیکنان خارجی را به رســمیت بشناســد و 
ســهمیه ثبت نام بازیکنان خارجی را از فصل 
25/2۰24 به بعــد حذف کند. )به این معنی 
که مثلا در لیگ عربستان هر تیم می تواند از 
8 بازیکن خارجی استفاده کند و این 8 بازیکن 
مجاز به شرکت در لیگ قهرمانان آسیا هستند(.

رده بندی مسابقات باشگاهی
رده بندی کشورها برای اختصاص سهمیه برای 
فصــل 25/2۰24 به بعد، بر اســاس عملکرد 
باشــگاه های شــرکت کننده در هشت سال 
گذشــته خواهد بود تا عملکــرد تاریخی آنها 
را بهتر منعکــس کند.تمام تصمیمات قبل از 
 AFC اجرایی شدن باید توسط کمیته اجرایی
تایید شود که به زودی جلسه ای تشکیل و به 

رای گیری گذاشته خواهد شد.

AFC رفع تعلیق کمیته صدور مجوز حرفه ای فوتبال ایران از سوی
کمیته مسابقات کنفدراسیون فوتبال آسیا 
 ،AFC با تصمیم کارگروه مجوز حرفه ای
با رفع تعلیق کمیته صدور مجوز حرفه ای 
فوتبال ایران موافقت کرد. به گزارش ایسنا، 
کمیته مسابقات کنفدراسیون فوتبال آسیا 
از اتمام تعلیق کمیته صدور مجوز حرفه ای 

فوتبال ایــران خبر داد و اعــلام کرد این 
کمیتــه می تواند فعالیت هــای خود برای 
صــدور پروانه حرفه ای باشــگاه ها را تحت 
نظارت کنفدراسیون فوتبال آسیا انجام دهد. 
کمیته صدور مجوز حرفه ای فدراســیون 
فوتبال ایران ســال گذشــته در پی صدور 

مجوز برای تیم های استقلال و پرسپولیس 
تعلیق شده بود چرا که طبق اسناد و مدارک 
موجود، این دو باشگاه فاقد شرایط دریافت 
پروانه حرفه ای بودند اما کمیته صدور مجوز 
حرفه ای ایران با انجام تخلف، بر کاستی های 

شموجود چشم پوشی کرده بود. 
ورز

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده 1۳ آئیـن نامه قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی برابر رای شـماره .....  هیـات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی 
مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشـمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
مالکیـت  آقـای ابوالفضـل نکونام  بـه بشـماره شناسـنامه ۰8۹۰2۹۶782  کد ملی  
۰8۹۰2۹۶782 صـادره کاشـمر فرزنـد علیرضا در ششـدانگ یکباب سـاختمان به 
مسـاحت  7۶/11 متـر مربـع از پـلاک  شـماره 845 فرعـی از 58  اصلـی واقـع در 
خراسـان رضـوی بخـش سـه حـوزه ثبت ملک کاشـمر خریـداری از مالک رسـمی 
حسـین فربودی ، احدی از ورثه همایون فربودی محرز گردیده اسـت .لذا به منظور 
اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که 
اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
ازتاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و 
پس از اخذ رسـید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض ، دادخواسـت خود 
را بـه مراجـع قضایـی تقدیم نمایند .بدیهی اسـت در صورت انقضای مـدت مذکور و 

عـدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/1۰/۳. تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/1۰/18 

احمد جهانگیر- رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 
 

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده 1۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
14۰1۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰۰۶8۳ هیـات اول موضـوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت ملک 
مشـهد ناحیـه یک تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی  آقـای سـلمان پوریزدیان 
محمدآباد فرزند احمد به شـماره شناسـنامه ۰۹2۰۹2۰48۹ صادره از مشـهد  مبنی 
بـر صـدور سـند مالکیـت نسـبت بـه دو دانگ مشـاع  از ششـدانگ یـک بـاب گاراژ 
مشـتمل بر مغازه به مساحت  148/۰5 متر مربع قسـمتی از پلاک 582 فرعی از 1۶ 
فرعـی از ۶  اصلی بخش ۹ مشـهد واقع در بین حرعاملـی ۶۰ و۶2 خریداری از مالک 
رسـمی آقای محمدحسـین  پوریزدیان محمدآباد محرز گردیده اسـت. لذا به منظور 
اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود در صورتی که 
اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشند می توانند 
از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و 

پس از اخذ رسـید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را 
بـه مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکور و عدم 

وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف24۹ 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/1۰/۳. تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/1۰/17

 ـرئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد علی فضلی 

511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده 1۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
14۰1۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰۰۶8۰ هیـات اول موضـوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت ملک 
مشـهد ناحیـه یـک تصرفات مالکانـه بلامعـارض متقاضی خانـم سـوده  پوریزدیان 
محمدآبـاد فرزنـد احمـد به شـماره شناسـنامه 124۹۰ صـادره از مشـهد  مبنی بر 
صدور سـند مالکیت نسـبت به دو دانگ مشـاع  از ششـدانگ یک باب گاراژ مشتمل 
بر مغازه به مسـاحت  148/۰5 متر مربع قسـمتی از پلاک 582 فرعی از 1۶ فرعی 
از ۶  اصلـی بخـش ۹ مشـهد واقـع در بیـن حرعاملـی ۶۰ و۶2 خریـداری از مالـک 
رسـمی آقای محمدحسـین  پوریزدیان محمدآباد محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که 
اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و 
پـس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود 
را بـه مراجـع قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت انقضای مـدت مذکور 
و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف25۳ 

تاریخ انتشـار نوبـت اول: 14۰1/1۰/۳. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 14۰1/1۰/17
 ـرئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد علی فضلی 

511/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده 1۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
14۰1۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰۰۶84 هیـات اول موضـوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت ملک 
مشـهد ناحیـه یـک تصرفات مالکانـه بلامعـارض متقاضی  آقـای صـادق  پوریزدیان 
محمدآباد فرزند احمد به شـماره شناسـنامه ۰۹218۳2842 صادره از مشـهد  مبنی 

بـر صـدور سـند مالکیـت نسـبت بـه دو دانگ مشـاع  از ششـدانگ یـک بـاب گاراژ 
مشـتمل بر مغازه به مساحت  148/۰5 متر مربع قسـمتی از پلاک 582 فرعی از 1۶ 
فرعـی از ۶  اصلی بخش ۹ مشـهد واقع در بین حرعاملـی ۶۰ و۶2 خریداری از مالک 
رسـمی آقای محمدحسـین  پوریزدیان محمدآباد محرز گردیده اسـت. لذا به منظور 
اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود در صورتی که 
اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشند می توانند 
از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و 
پس از اخذ رسـید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را 
بـه مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکور و عدم 

وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف255 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/1۰/۳. تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/1۰/17

 ـرئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد علی فضلی 
511/10اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه دو
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 

سند رسمی
آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی . نظر 
بـه دسـتور مـواد 1 و۳ قانـون تعیین تکلیف وضعیـت  اراضی و سـاختمان های فاقد 
سـند رسـمی مصوب 1۳۹۰/۹/2۰ و برابر رای شـماره 145۶و 1455 ...14۰1 مورخه 
14۰1/۰7/18 هیـات  موضـوع مـاده یـک قانون مذکـور تصرفات خانـم عذرا محبی 
فرزنـد حسـین علـی نسـبت به ششـدانگ یک قطعـه زمیـن مزروعی  به مسـاحت 
5442۶/4۳ متـر مربـع  و یـک قطعه زمیـن دیگر به مسـاحت  5۰4۶۹/5۶ مترمربع 
هر دو قطعه قسـمتی از پلاک  شـماره 12۳- اصلی اراضی گرمه ، بخش 1۰ مشـهد 
از محـل مالکیت حسـن سـلطانی تائید گردیده اسـت.  لـذا به موجب مـاده ۳ قانون  
تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 1۳ 
آئیـن نامـه مربوطـه این آگهـی در دو نوبت به فاصلـه 15 روز از طریق  روزنامه محلی 
خراسـان رضوی وکثیرالانتشـار در شهرها منتشـر و در روسـتاها رای هیات الصاق تا 
در صورتیکه اشـخاص ذینفع به آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند باید از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهی و در روسـتاها از تاریخ الصـاق در محل تا دو ماه اعتـراض خود را 
به اداره ثبت محل وقوع ملک تسـلیم و گواهی تقدیم و رسـید اخذ نمایند. معترض 
بایـد ظرف یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت به تقدیم دادخواسـت به دادگاه 
عمومـی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواسـت بـه اداره ثبت محل تحویل دهد که 
در ایـن صـورت اقدامـات ثبت موکول بـه ارائه حکم قطعی دادگاه اسـت و در صورتی 
کـه اعتـراض در مهلـت قانونی واصل نگـردد یا معتـرض، گواهی تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت 
مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیت مانـع از مراجعـه متضرر بـه دادگاه نیسـت م.الف 
2۶۳ - تاریـخ انتشـار نوبت اول: 14۰1/1۰/۳. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 14۰1/1۰/1۹
عباس جهانی فر- رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو مشهد
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درگاه پرداخت امن

قدیمی  کارت های  سیم  از  شده  بازیافت  طلای  از  استفاده  با  دارو  ساخت 
دانشــمندان امپریال کالج لندن در 
دریافتند  خــود  مطالعه  تازه تریــن 
اســتفاده از طلای بازیافتی از ســیم 
کارت ها به جای تکیه بر فلزات کمیاب 
استخراج شده، می تواند تولید دارو را 

پایدارتر کند.
بــه گــزارش پاپیــولار ســاینس، 
ســیم کارت هایی که به تلفن شــما 
امکان اتصال به ارائه دهنده شــبکه 
مخابراتی را می دهند، حاوی قطعات 
نیکل، مس، نقره و طلا هستند. اکنون 
محققان امپریال کالج لندن و دانشگاه 
کالیــاری در ایتالیا راهــی کم ضرر 
بــرای بازیافت طــلا از این زباله های 
الکترونیکی و استفاده مجدد از آن در 
واکنش های شیمیایی برای تولید دارو 

کشف کرده اند.
این فرآیند می تواند به نجات زباله های 
الکترونیکی از محل های دفن زباله و 
همچنین اســتفاده مجدد از فلزات 
گرانبها که در غیــر این صورت باید 

استخراج شوند، کمک کند.
جیمز ویلتون الی، محقق ارشــد این 
مطالعه می گوید: »من فکر می کنم اگر 
بتوانیم راه های بهتری برای استفاده 
از ضایعاتــی که تولید می کنیم و نیز 
بازیافت آن ها، دیگر مجبور نیســتیم 
آنقدر بر استخراج معادن تکیه کنیم؛ 
همچنین بــه ما کمــک می کند تا 
مشــکل زباله را که در حال حاضر در 
حال انباشته شدن است، حل کنیم«.

بازیافت،  برای توســعه یــک روش 
محققان ابتدا کیســه ای حاوی 2۰۰ 
ســیم کارت کارکــرده را خریداری 
کردند، سپس سیم کارت ها را آسیاب 
کرده پلاستیک آن ها را جدا کردند و 
فلزات اساســی مانند نیکل و مس را 
بازیابی کردند. در مرحله بعدی برای 
اســتخراج طلا، از یک معرف سبز و 
ایمن به نام لیگاند گوگرد، مولکولی که 
به یک اتم فلز مرکزی متصل می شود، 
استفاده کردند. چیزی که برای آن ها 
باقــی مانده بود، یک ترکیب طلا بود 

اما طلا به این شــکل در الکترونیک 
قابل اســتفاده مجدد نیست. ترکیب 
طلایی سیم کارت را نمی توان بدون 
پردازش بیشــتر به طــلای خالص 
فلزی بازگرداند؛ این بدان معناســت 
که کارت هــا نمی توانند به وســایل 

الکترونیکی بیشتری بازیافت شوند.
ویلتــون الی می گویــد: »تبدیل آن 
محصول بازیابی طلا به بردهای مدار 
جدید یا سیم کارت های جدید از نظر 
اقتصادی مقرون به صرفه نیست. اما 
در عوض، ما کاربــرد متفاوتی برای 
آن یافته ایم. فلزات کمیاب مانند طلا 
نیز می توانند کاتالیزوری برای تسریع 
واکنش های شــیمیایی باشند که به 
ایجاد ترکیبات مفید مانند ترکیبات 
دارویــی کمک می کننــد؛ به عنوان 
مثال، نانوذرات طلا به عنوان کاتالیزور 
برای صنعــت از دهــه 1۹8۰ مورد 
مطالعه قــرار گرفته اند، بنابراین تیم 
امپریال کالج لندن آزمایش کردند که 
آیا ترکیب طلای بازیابی شده از سیم 
کارت ها می تواند برای افزایش سرعت 
واکنش های شیمیایی که معمولاً در 
تولید داروها استفاده می شود، استفاده 

شود؟

این ترکیب می توانــد به عنوان یک 
کاتالیزور برای ســاخت تعــدادی از 
داروهــا مانند داروی ضــد التهابی و 
ضد درد دیفلونیســال و داروی ضد 
التهاب آرتریت اکساپیروزین استفاده 
شــود. در حالی که محققان هنوز از 
ترکیب طلای بازیافتــی برای تولید 
داروی واقعی اســتفاده نکرده اند، این 
فرآیند استفاده جایگزینی را برای این 
زباله های الکترونیکی دور ریخته شده 

نشان می دهد.
از  بســیاری  در  حــال حاضــر  در 
واکنش هــای کاتالیــزوری از فلزات 
گرانبها از جمله طلا، پلاتین، ایریدیوم 
و پالادیوم استفاده می شود که انرژی 
زیادی می گیــرد و آلودگــی ایجاد 
می کنــد. این فلزات نیز تنها در چند 
نقطــه روی زمین یافت می شــوند 
و اســتخراج آن ها بســته به عوامل 
ژئوپلیتیکی دشوار اســت. به عنوان 
مثال روســیه یکی از تولیدکنندگان 

عمده پالادیوم و نیکل است.
ویلتون الــی می گوید: »بــه عنوان 
شــیمیدان، ما همیشه این عناصر را 
بسیار ارزشمند می دانیم. بنابراین فکر 
کردن به دور انداختن بسیاری از این 

عناصر به طور معمــول در زباله های 
شــوک  یک  الکترونیکی،  تجهیزات 
واقعی اســت و غواصی در زباله دانی 
برای وسایل الکترونیکی می تواند برای 
فلزات ضروری یک موهبت باشــد و 
زندگــی دومی به دســتگاه های دور 

ریخته شده ما بدهد«.
شــأن مک کارتی، از دیگر محققان 
این مطالعه می گویــد: »از نظر وزن، 
یک کامپیوتر دارای فلزات گران بهاتر 
از سنگ معدن استخراج شده است و 
منبع متمرکزی از ایــن فلزات را در 

»معدن شهری« فراهم می کند.
روند بازیافت تیم تحقیقاتی به سیم 
کارت ها محدود نمی شود. دانشمندان 
می توانند ایــن روش را برای بازیافت 
بردهای مدار و کارتریج های چاپگر نیز 
به کار ببرند. در حالی که این تیم در 
حال بررسی برنامه های بیشتر است، 
شرکت های داروسازی هنوز برای این 
تحقیق تلاش نکرده اند. استفاده از طلا 
هنوز در طراحی داروهای دارویی آغاز 
شده اســت اما ویلتون-الی می گوید: 
»مطمئنم دستیابی به آنچه در حال 
حاضر انجــام می دهیم، اتفاق خواهد 
افتاد، امــا اســتفاده از واکنش های 

محققان در یک شرکت دانش بنیان برای جلوگیری از کاهش فناوری
کارایی پنل های خورشیدی رباتهایی را به تولید رساندند.

محمد صالحی نسب مدیر شــرکت دانش بنیان تولید کننده 
ربات شستشوی پنل خورشیدی به خبرنگار مهر گفت: ما موفق 
شدیم بر اساس نیاز، ربات شستشوی پنل خورشیدی را به تولید 

برسانیم.
وی گفت: معمولاً پنل های خورشــیدی طی مدت زمانی، گرد 
و غبار به خود جذب می کنند که همین موضوع باعث می شود 

عملکرد پنل ها از 5 تا 2۰ درصد کاهش یابد.
به گفته مدیر این شرکت دانش بنیان، از این رو با توجه به اینکه 
بهتر می توان از خورشید؛ این نعمت خدادادی بهره برد لازم بود 
برای از بین بردن گــرد و غبار این پنل ها و جلوگیری از افت 

کارایی آنها چنین رباتی را طراحی کنیم.
مدیر عامل این شرکت دانش بنیان خاطر نشان کرد: استفاده از 
ربات ها هم نیروی انسانی کمتری نیاز دارد و هم زمان شست و 

شوی پنل های خورشیدی را کاهش می دهد.
صالحی نسب ادامه داد: تاکنون فرانسه موفق به ساخت ربات های 
شستشو شده اما اشکالاتی داشته که ما توانستیم ایرادات این 
دســتگاه خارجی را رفع کنیم و دانش فنی ســاخت دستگاه 
شستشوی پنل خورشیدی را 

بدست بیاوریم.
به گفته وی، ربات های ساخته 
شده در کشــور فرانسه، روی 
حرکت  خورشیدی  پنل های 
می کنند و احتمال شکســته 
شدن پنل ها وجود دارد ضمن 
آنکه در برخی از موارد از روی 

پنل ها به زمین پرت می شدند.
مدیر شــرکت ادامه داد: همچنین ربات های شســت و سوی 
فرانسوی، برای کاربرد بر روی پنل های خورشیدی نیاز بود پنل 
ها افقی و از حالت تولید خارج می شدند ولی ربات های ساخته 
شده در این شرکت بدون خارج کردن پنل ها از مدار تولید به 

شستشو می پردازد.
مدیر شرکت دانش بنیان با اشاره به اینکه در کشور چه تعداد از 
این پنل ها نیاز است، افزود: در حال حاضر حدود 4۳۰ مگاوات 
مزارع فعال خورشیدی در کشور راه اندازی شده که برای هر 1۰ 

مگاوات، به ۳ ربات شستشو نیاز است.
وی با اشــاره به مزیت ساخت ربات شستشوی پنل ها گفت: با 
استفاده از این پنل، هزینه های شست و شو تا 5۰ درصد کاهش 

پیدا می کند.
به گفته وی، ما توانســتیم ۶ قرار داد تجاری سازی برای تولید 

ربات شستشوی پنل منعقد کنیم.

ربات شستشوی پنلهای خورشیدی ساخته شد


